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muzej

Novi postav muzejske zbirke 
Kastavštine Pomorskog i po-
vijesnog muzeja Hrvatskog 
primorja otvoren je 25. si-

ječnja 2023. godine. Svečanosti su nazoči-
li župani Primorsko-goranske županije 
Zlatko Komadina, Istarske Boris Miletić i 
Međimurske Matija Posavec, gradonačel-
nik Kastva Matej Mostarac, tadašnja rav-

nateljica Pomorskog i povijesnog muzeja 
Hrvatskog primorja u Rijeci Nikolina Ra-
dić Štivić te ravnateljica Uprave za arhive, 
knjižnice i muzeje Ministarstva kulture i 
medija Anuška Deranja Crnokić.

- Realizacija ovog projekta pravi je pri-
mjer kako uspješnom suradnjom, ljubav-
lju prema baštini, s potpunom sviješću u 
njene vrijednosti, važnosti i razvojnom 

potencijalu naše zajednice, možemo 
uspješno doći do cilja, rekla je prilikom 
svečanog otvaranja novog postava ravna-
teljica Povijesnog i pomorskog muzeja 
Hrvatskog primorja u Rijeci, Nikolina 
Radić Štivić.

Dodala je da su na ovom projektu zajed-
ničkim snagama tijekom proteklih godinu 
dana radile institucije uz nezaobilaznu su-

Uspješna suradnja i zajednička  
ljubav prema baštini

OTVOREN NOVI STALNI POSTAV 
MUZEJSKE ZBIRKE KASTAVŠTINE Lijepa priča o povijesti Kastavštine

Blanka KufnerPiše

Zajedništvo obilježilo obnovu kastavskog muzejaNikolina Radić Štivić i Marko Badurina
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Na ovom su 
projektu 
zajedničkim 
snagama radile 
institucije uz 
nezaobilaznu 
suradnju i 
pomoć građana 
Kastva, svih 
poznavatelja i 
štovatelja naše 
baštine, kazala 
je Nikolina 
Radić Štivić

radnju i pomoć građana Kastva, svih poznavatelja i 
štovatelja naše baštine. 

Istaknula je da je svatko dao svoj najveći dopri-
nos u cijelom procesu te se svima koji su i na naj-
manji način sudjelovali, srdačno zahvalila.

- Novi stalni postav provest će naše posjetitelje 
kroz tri tematske cjeline koje svaka na svoj način 
zapravo odaju počast događajima i ljudima na koje 
trebamo biti ponosni. Događaji su to i ljudi koji 
su stvarali našu bogatu povijest i baštinu i na koje 
smo danas ponosni, kazala je Radić Štivić.

Gradonačelnik Matej Mostarac prisutnima je 
poželio dobrodošlicu i rekao nekoliko riječi o važ-
nosti zbirke za Kastav te o ulaganjima u kulturnu 
baštinu na području grada.

- Nalazimo se u gradu u kojem imamo arheološ-
ka nalazišta iz 9. st. prije Krista, u kojem je Za-
konik napisan 1400. godine, u gradu koji je imao 
prvi tabor i prvu čitaonicu za Hrvatsko primorje i 
Istru. Isto tako se nalazimo u gradu koji je uvijek 
bio na granicama svih svjetskih ratova. Dovoljno 
je to podataka koji dokazuju važnost ovog muzeja, 
Muzeja Kastavštine, rekao je kastavski gradona-
čelnik ističući da se povijest ne smije zaboraviti.

Istarski župan, Boris Miletić, podsjetio je na 
snažne povijesne i kulturološke veze Istre i Kvar-
nera te istaknuo da je Kastav točka koja spaja dvije 

županije. S jedne strane nas veže Učka, rekao je, s 
druge Kvarner, i svi skupa moramo se podsjetiti 
koliko je ovo područje bilo bitno za Istru. Pod-
sjetio je na čitaonicu iz 1866. koja je bila mjesto 
odakle je krenulo jačanje hrvatske riječi u Istri. 

- Ne možemo se ne prisjetiti velikana Spinčića, 
Mandića, Laginje, zastupnika u Istarskom Saboru. 
Dakle, ovaj prostor je povijesno pripadao Istri. Ko-
lega župan Komadina ponekad se zna malo ljutiti 
na istarsku himnu Krasna zemljo, kao da imamo 
neke teritorijalne pretenzije prema PGŽ-u, ali ja ću 
se podsjetiti jedne druge pjesme koja nije istarska 
himna, ali meni jednako tako draga, ako ne i naj-
draža od Vladimira Nazora, a zove se Pjesma o Istri, 
našalio se istarski župan i nasmijao prisutne.

Miletić je dodao da je ono što nas sigurno veže 
prošlost, ali i sadašnjost te budućnost, a ponajviše 
“naši marljivi ljudi i zajedničke vrijednosti“, kako 
je naglasio. Smatra da se moramo prisjetiti povi-
jesti jer ju ponekad olako shvaćamo, ali ne da bi 
živjeli u prošlosti - jer treba živjeti u sadašnjosti 
- već zato što nas povijest uči za budućnost.

U ime ministrice kulture i medija okupljene je 
potom pozdravila ravnateljica Uprave za arhive, 
knjižnice i muzeje Ministarstva kulture i medija 
Anuška Deranja Crnokić.

Navela je kako je uz pomoć muzeoloških alata 
prezentirana nematerijalna i materijalna kulturna 
baština na zanimljiv i kreativan način koji poti-
če znatiželju i daljnje promišljanje prezentiranih 
tema. Time je ova zbirka dobila novi značaj te po-
staje mjesto susreta i daljnje prezentacije kulturne 
baštine, dodala je.

Primorsko-goranski župan Zlatko Komadina 
smatra da je ostvareno dokaz dobre suradnje drža-
ve, Grada i Županije koji su uložili sredstva da se 
obnova realizira. Ministarstvo je uložilo oko pola 
milijuna, a 800.000 kuna po pola Grad i županija, 
rekao je. 

- Drago mi je da mogu ovdje svjedočiti našoj 
povijesti, jednoj krasnoj priči koja nas uči buduć-
nosti, kako je rekao župan Miletić, i tim riječi-
ma proglašavam ovu zbirku otvorenom, kazao je 
Zlatko Komadina.

Tri tematske cjeline i inovativni multimedijski sadržaji
Povijest Kastva i Kastavštine prika-

zana je u tri tematske cjeline. U prvoj 
prostoriji nazvanoj ‘Kako je nastao 
Kastav’  govori se o nastanku prvot-
nog naselja i razvoju grada. Druga 
cjelina obuhvaća kulturno-prosvjet-
ni život Kastavštine kroz školstvo, 
kastavska  društva  i preporodno raz-
doblje.  ‘Život na granici’ prikazuje 
podjelu Kastavštine nakon Prvog 
svjetskog rata, Kastavštinu u Drugom 
svjetskom ratu i patnju stanovništva u 

fašističkim i nacističkim logorima.
Stalni postav obogaćen je inovativnim 

multimedijskim sadržajima, tako da po-
sjetitelji mogu pomoću muzejskih table-
ta doznati više o svakoj temi.

Građevinski radovi i opremanje obav-
ljali su se protekle dvije godine a njihova 
vrijednost je  171.800  eura. Uređenje i 
opremanje zbirke financiralo je  Mini-
starstvo kulture uz podršku Primor-
sko-goranske županije i Grada Kastva. 
To je prvo značajnije ulaganje u muzej-

sku zbirku Kastavštine od 1981. godine 
kada je zbirka prvi puta predstavljena 
javnosti.

Autori nove muzeološke koncepcije, 
Marko Badurina, Vana Gović Marko-
vić, Tamara Mataija i Jasna Ujčić Gru-
denić, kustosi Pomorskog i povijesnog 
muzeja Hrvatskog primorja Rijeka, 
osmislili su teme i odabir predmeta. 
Izvedbeni projekt i način prezentacije 
posjetiteljima izradio je dizajner Sanjin 
Kunić sa suradnicima. 

Kunfin - donacija građana muzeju Muzej ima tri cjeline
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Grad Kastav prijavio  je projekt pod nazivom 
„Valorizacija kulturne baštine Grada Kastva“ u 
partnerstvu s Turističkom zajednicom Grada 

Kastva, ukupne vrijednosti  2.103.866,09 EUR na po-
ziv  u okviru Nacionalnog plana oporavka i otpornosti 
2021. – 2026. „Regionalna diversifikacija i specijalizacija 
hrvatskog turizma kroz ulaganja u razvoj turističkih proi-
zvoda visoke dodane vrijednosti“.

Glavne aktivnosti projekta su rekonstrukcija i ener-
getska obnova stambene građevine u muzejski prostor 
“Putevima Vincenta i Ivana iz Kastva”  uz muzealizaciju 
objekta južne kule i uređenje perivoja Malinica i Žudika 
kroz arhitektonsko oblikovanje koje se sastoji od formi-
ranja pješačkih komunikacija i sadržaja koji ispunjavaju 
prostor perivoja te orijentacijskom igrom „Staza Malika“.

Opći cilj projekta je potaknuti obnovu povijesnih 

lokaliteta Kastva u cilju jedinstvene 
valorizacije kulturne baštine u funk-
ciji razvoja turističkih potencijala, 
čime će se pridonijeti atraktivnosti 
destinacije te poticanju cjelogodiš-
njeg turizma.

Nakon završetka obnove Crekvine i 
Lokvine, u sklopu Urbane aglomeraci-
je Rijeka i  velikog projekta Povežimo 
se baštinom, Grad Kastav nastavlja s 
očuvanjem baštine i osmišljavanjem 
novih sadržaja koji će privući posjeti-
telje i turiste. Upravo ovi veliki projek-
ti su vinuli Kastav u top 10 gradova u 
Hrvatskoj po izdvajanjima za kulturu i 
obnovu kulturnih dobara.

KROZ PRIJAVU PROJEKTA TRAŽE SE SREDSTVA ZA NASTAVAK VALORIZACIJE BAŠTINE

Kastav želi obnoviti  
povijesne lokalitete
Glavne aktivnosti 
projekta su 
rekonstrukcija 
građevine u muzejski 
prostor “Putevima 
Vincenta i Ivana iz 
Kastva” i uređenje 
perivoja Malinica i 
Žudika

gradske
vijesti
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Nakon dvije godine provedbe, Grad Kastav je uspješno dovršio 
EU projekt namijenjen mladim inovatorima s područja Urbane 
aglomeracije Rijeka. U provedbi projekta sudjelovali su Savez 
inovatora Primorsko-goranske županije i Klub inovatora KIN Ka-
stav, Elektroindustrijska i obrtnička škola Rijeka, Tehnička škola 
Rijeka, Prva sušačka hrvatska gimnazija u Rijeci, Udruga Trija, te 
Ekonomski fakultet u Rijeci i Filozofski fakultet u Rijeci.

U sklopu projekta uređen je inovacijski laboratorij inoLAB u 
sklopu školsko-sportske dvorane u Kastvu, nabavljena je vrijed-
na specijaliziran i informatička oprema, te je proveden program 
koji se sastojao od radionica iz novih tehnologija, karijernog 
usmjeravanja, mentorstva, radionica inovativnosti, radionica 
izrade poslovnih planova, te niza događanja za mlade od 15 do 

U prizemlju Društvenog doma Braće Milih u Rubešima, Grad 
Kastav je u potpunosti renovirao prostorije s ciljem da ih koriste 
mladi za svoje aktivnosti. Vrlo brzo tu su svoj novi dom našli čla-
novi Šahovskog kluba Kastav, a svoje sjednice u Rubešima povre-
meno održava i Savjet mladih Grada Kastva. 

Oprema za prostor financirana je sredstvima Primorsko-goran-
ske županije za aktivnosti Ureda za mlade i s tim su sredstvima 
kupljeni namještaj, informatička i audio-vizualna oprema.

Prostorije je posjetio i gradonačelnik Matej Mostarac koji je 
Daliboru Rešu, predsjedniku Šahovskog kluba Kastav zaželio 
puno novih uspjeha i dobrih turnira.

Generacija kastavskih učenika iz 1962. go-
dine lani je obilježila 60 godišnjicu od početka 
osnovnoškolskog obrazovanja. I dalje veseli, i 
dalje zajedno, zaslužuju svoj foto-kutak u Glasu 
kastavskom.

Na druženju su bili: Vesna Ćiković Kadunc, 
Boris Dukić  , Josip Frlan, Biserka Jardas Širo-
la, Darko Jardas, Josip Jardas, Vedrana Jelovica 
Saršon, Ljubica Jurčić Slany, Sonja Jurčić Ble-
čić, Janja Jušić Sušanj, Biserka Marot Stefančić, 
Vazmoslava Puž Saršon, Branka Rubeša Sušanj, 
Rajko Rubeša, Ranko Srdoč, Rajko Vlah, Miris 
Vrenc Milović, Radojka Srdoč Ujčić i Lovorko 
Jurdana. 

NAKON DVIJE GODINE PROVEDBE

DOM U RUBEŠIMA

PRIJATELJSTVO ZA CIJELI ŽIVOT

Uspješno dovršen  
EU projekt namijenjen 
mladim inovatorima

Obnovljene prostorije 
za šahiste i mlade

Generacija učenika iz 1962. ponovno na okupu

Kroz program je prošlo 300 polaznika

Matej Mostarac i Dalibor Reš u novim prostorima

24 godine. Sveukupno je kroz program prošlo gotovo 300 pola-
znika i polaznica, a osnovana su i četiri kluba mladih inovatora.

Projekt je 2022. godine dobio Nagradu za najbolji projekt poti-
canja poduzetničkog korištenja inovacija mladih, koju dodjeljuje 
Savez hrvatskih inovatora.

Projekt ”Mreža klubova mladih inovatora poduzetnika na po-
dručju Urbane aglomeracije Rijeka” sufinancirala je Europska 
unija iz Europskog socijalnog fonda, a ukupna vrijednost projekta 
bila je oko 271.000 EUR.
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„Hvala od srca svima koji 
me prate i podržavaju 
u mojim aktivnostima, 

a posebno mome Gradu Kastvu što mi 
je u tome više puta pomogao na razne 
načine. Sada su mi darovali i onaj osje-
ćaj koji svatko u životu barem jednom 
zaželi, a to je da si zvijezda!“, emotiv-
no je i u svom stilu na svom privat-
nom Facebook profilu napisao Dennis 

korak. Trudim se biti što bolji, a svakako se 
jednog dana vidim kao člana boćarske re-
prezentacije na velikim međunarodnim na-
tjecanjima, pa zašto ne i na Paraolimpijskim 
igrama. No, da bih uspio ostvariti jedan ta-
kav velik rezultat kao što je odlazak na Parao-
limpijske igre trebat će itekako puno raditi, 
rekao je Dennis. 

Sport je, dakako, Dennisova najveća lju-
bav. Boćanje i plivanje. Uz sport tu je i glaz-
ba, ljubav koja je trajno prisutna, koja služi 
za opuštanje, uz koju puni baterije.

- Prošle godine osvojio sam tri medalje na 
prva tri turnira u boćanju, četvrto mjesto u 
četvrtom kolu na četvrtom turniru i četvrto 
mjesto u Kupu Hrvatske. Boćanje treniram 
puno redovitije nego plivanje, ali samo zato 
što imam više šanse u tom sportu.  Imao 
sam nekih zdravstvenih problema pa sam 
jedno vrijeme pauzirao, ali sada se polako 
vraćam u formu, trudim se i napredak je 
vidljiv. Kakav mi je dnevni raspored? Ima 
dana kada treniram samo jednom dnevno, 
ponekad odradim i dva treninga, a narav-
no da ponekad i preskočim trening. Bilo 
je dana kada sam odradio trening boćanja, 
kondicijski trening i otišao na plivanje, sve 
u istom danu, ali su mi nakon jedne ozljede 
liječnici ipak preporučili da to ne činim. No, 
aktivan sam ja i kući, dižem utege, radim 
vježbe istezanja, boksam vreću. To su rekre-
ativni treninzi, ali mi pomažu da bih bio što 
bolji na boćarskim turnirima i na plivačkim 
natjecanjima. Glazbu volim, bio sam u školi 
kod Olje Dešića, ponekad kući sviram kla-
vir, ali sport je ipak na prvom mjestu, na-
stavlja sportaš velikoga srca, koji emotivno 
proživljava sve uspjehe, a u neuspjesima tra-
ži nove motive.

Asistent i prijatelj
Premda potpuno svjestan da bi bez po-

moći svojih najbližih teško mogao ostvariti 
svoje snove, ipak je Dennis taj koji je u ovoj 
priči najveći motivator. I samom sebi i lju-
dima kojima je okružen. Roditelji Denis i 
Nataša maksimalno su se podredili Dennisu, 
sestra Lorena također mu je oduvijek od ve-
like pomoći, ali posljednje četiri godine tu je 
i asistent Gianni Gržinčić, a Dennis i Gianni 

Idem korak po korak pa možda 
dođem i do Paraolimpijskih igara

DENNIS JAKUS IZABRAN JE ZA KASTAVCA 2022. GODINE

Hvala svima koji su 
glasali za mene, svjestan 
sam da je konkurencija 
bila iznimno jaka, da je 
možda bilo i ljudi koji su 
titulu zaslužili više od 
mene, ali sada kada sam 
proglašen zaista sam 
sretan zbog toga, rekao 
je Dennis Jakus

gradske
vijesti

Kristian SirotichPiše
Jakus, dan nakon što je saznao da je upravo on 
izabran za Kastavca 2022. godine. U iznimnoj 
konkurenciji, što se moglo i očekivati budući da 
je Kastav zaista nepresušno vrelo inspirativnih 
ljudi, u izbor za Kastavca godine pristigao je 
1.361 glas, od toga je s 300 glasova premoćno 
pobijedio upravo ovaj predani 25-godišnjak, 
kojega je cerebralna paraliza možda prikovala 
za kolica, ali mu nikad nije slomila duh i isprije-
čila se njegovim snovima.

Posebna je za Dennisa Jakusa, analogno tome 
i za njegovu obitelj, sestru Lorenu, majku Nata-
šu, oca Denisa, kao  i vjernog pratitelja asisten-
ta Gannija Gržinića, bila 2022. godina. Dennis 
ju je otvorio nagradom Kastafsko srce za svoje 
višegodišnje predano bavljenje sportom osoba 
s invaliditetom, nakon toga je bio proglašen 
Kastavcem mjeseca ožujka, pa je zaredao s od-
ličnim nastupima u boćanju za osobe s invali-
ditetom i paraplivanju, te na kraju sve začinio 
titulom Kastavca godine. 

Uporan i dosljedan
-  Velika mi je čast što sam izabran za Ka-

stavca godine, moram se odmah zahvaliti svi-
ma koji su za mene glasali, sretan sam zbog 
toga, nastojat ću svojim budućim uspjesima i 
rezultatima opravdati ovu prestižnu nagradu, 
koja meni iznimno puno znači. Jesam li očeki-
vao da ću na kraju ja biti izabran za Kastavca 
godine? Pa moram priznati da nisam, bio sam 
svjestan da je konkurencija bila iznimno jaka, 
da je možda u konkurenciji bilo i ljudi koji su 
tu titulu zaslužili više od mene, ali sada kada 
sam proglašen zaista sam sretan zbog toga, za-
počet će Dennis Jakus, osebujan na svoj način, 
ali više od svega uvijek skroman, samozatajan i 
beskrajno simpatičan.

Svojim zaraznim osmjehom Dennis je iz 
ruku gradonačelnika Mateja Mostarca primio 
prigodni dar, umjetnička slika proslavljenog 
kastavskog majstora Saše Jantoleka ubuduće će 
Dennisa podsjećati na ovaj izniman doseg, pa 
u neformalnom razgovoru s prvim čovjekom 
grada otkrio tajnu svoga uspjeha i planove. A 
Dennis oduvijek sanja veliko, jer da nije takav, 
uporan, dosljedan, znatiželjan, razigran, nikada 
ne bi mogao nadvladati sve one prepreke što je 
nadvladao da bi postao to što danas jest.

- Idem iz godine u godinu, polako, korak po Dennis Jakus u društvu gradonačelnika i svog tima
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mogli bi poslužiti kao primjer 
kako bi sustav osobnih asiste-
nata trebao funkcionirati. To 
nije odnos korisnik-asistent, to 
je čisti prijateljski odnos dvaju 
gotovo pa vršnjaka, koji odlič-
no razumiju jedan drugoga.

- Zadovoljan sam svojom 
ekipom. Đani mi je već četiri 
godine asistent, sve je počelo 
tako da je došao na zamjenu, a 
na kraju sam ja odabrao njega 
jer smo odmah kliknuli, dobro 
smo se slagali i razvili smo je-
dan lijep prijateljski odnos. Uz 
mene je u sportu, vodi me na 
treninge, uz mene je na boćar-
skim turnirima, jako mi puno 
pomaže, rekao je Dennis pa na 
trenutak prepustio riječ Gia-
nniju:

- Dennis je prije svega moj 
prijatelj. Ušao sam kao zamjen-
ski asistent, ali onda smo se 
zbližili. O tome koliko vreme-
na provedemo zajedno ovisi o 
danu i potrebama. Ali uvijek 
sam uz njega kada se ide na tre-
ning, kada se ide na natjecanja, 
nekad provedemo više vreme-
na zajedno, nekad manje. No, 
nije tu samo sport u pitanju, 
idemo mi i na zajednička dru-
ženja, puno toga ovisi o Denni-
su koji radi raspored. Kakvi su 
rasporedi? Bude ponekad i u 
zadnji čas, ali navikao sam već 
na sve to. Dennis je predivna 
osoba, s njim je pravi užitak 
družiti se. Osim toga, ima on 
jako puno razumijevanja, ima 
jednu izraženu društvenu crtu, 
dodao je Gianni.

Da, to je Dennis Jakus, Ka-
stavac 2022. godine. Otvoren, 
pristupačan, uporan. Mladić 
koji pomiče granice i, kako je 
to jednom prigodom rekla nje-
gova majka Nataša, samo slije-
di svoje snove. 

- Ponosni smo na Dennisa i 
na sve što je ostvario, gotovo su 
uglas zaključili Denis i Nataša 
Jakus, roditelji Kastavca godi-
ne, grada stanovnici kojega su 
i ove godine, kao i svih prijaš-
njih godina od kada postoji 
ovaj u Hrvatskoj jedinstven iz-
bor, pokazali da njihovo srce za 
sve podjednako kuca.

Bravo Jakusi, bravo Kastavci!

Nema baš previše udruga na ovom našem po-
dručju koje se mogu pohvaliti takvim jubile-
jem, kakvoga je prošle godine u prosincu obi-

lježilo Lovačko društvo Lisjak. Već punih 110 godina 
kastavski lovci okupljeni su oko svojeg lovačkog društva 
i unatoč svim tegobama i novim trendovima uspijevaju 
održati jednu lijepu tradiciju. Budući da u današnje vri-
jeme zaista nije lako opstati tolike godine, ova impresiv-
na obljetnica obilježena je i prigodnom monografijom 
autora Damira Konestre.

- Nije mala stvar opstati 110 godina u kontinuitetu, 
naročito kada se u obzir uzme sve što se u tih 110 godina 
zbivalo, ratovi, promjene u društvu. Uz ovu monografiju 
napravili smo i jedan mali dokumentarni film o Lovač-
kom društvu Lisjak, promociju filma i knjige imali smo 
u prosincu prošle godine i bilo je jako lijepo. Kaže se da 
sve što nije zapisano, nije se niti dogodilo. Možemo se 
pohvaliti da knjiga vrvi povijesnim podacima i svime 
onime što se događalo, a bilo je zaista jako puno toga. 
Udruge je uvijek bilo teško održati, a naročito je teško u 
današnje vrijeme, kada novac provodi sigurnost i stabil-
nost društva. No, financijski stabilno stojimo i nadamo 
se da ćemo kao takvi uspjeti i opstati, kaže Mirko Zlatar, 
koji posljednjih devet godina obnaša ulogu predsjedni-
ka Lovačkog društva Lisjak.

LD Lisjak danas broji 139 članova, bilo je vremena kada 
je lovaca bilo i puno više, ali i ovo je impresivna brojka.

- Lovstvo je pod nekom lupom javnosti, nije više in 
kako bi to rekli mladi. Prije je ta tradicija bila jako izraže-
na, danas lovstvo nije toliko popularno. A nije popular-
no zato što ljudi ne razumiju na kojem osnovu mi to sve 
skupa radimo. Dakle, postoji jedna lovno-gospodarska 
osnova, to je naš osnovni akt u kojemu su navedeni kva-
liteta lovišta, površina lovišta, tu su i neke lovne vrste i 
neki brojevi te iste divljači. Mi to pokušavamo održati 
u nekakvom skladu, da se neki matični fondovi zadrže, 
odnosno da prirodna sredina može podnijeti, a da se 
pritom ne rade štete. Uspjeli smo podići brojnost div-
ljači, ali je to dugotrajni proces. Ono što nama kao druš-
tvu smeta je ta urbanizacija, mi na neki način ulazimo u 
prostore i prirodne puteve divljači. Ljudi s jedne strane 
znaju reći da su lovci ubojice, a kada divljač napravi štetu 
onda svi pitaju gdje su ti lovci, govori Mirko Zlatar.

- Mi smo već izdali dvije takve knjige, jedna mono-
grafija izdana je za 90 godina Lovačkog društva Lisjak, 
druga za 100 godina, ali ova monografija nije samo je-
dan aneks ovim dosadašnjima, autor Damir Konestra 

Mislim da smo ljudima uspjeli 
objasniti koliko je ljubavi, truda 
i rada uloženo u LD Lisjak, 
kaže Mirko Zlatar, predsjednik 
lovačkog društva

Monografija i kratki film kao 
svjedoci čuvanja tradicije

LD LISJAK KASTAV OBILJEŽILO 110. OBLJETNICU

u njoj je također obuhvatio povijest i sve najvažnije 
dokumente. Povijesni dio nije toliko opširan u ovoj 
monografiji, ali je zato detaljno obrađeno posljednjih 
deset godina, kaže Igor Barak, tajnik Lovačkog druš-
tva Lisjak Kastav.

A posljednjih deset godina bile su, naglašava Ba-
rak, itekako uspješne, gradile su se kućice, hranilišta, 
posljednjih deset godina sve je procvalo, Hrvatski 
lovački savez je riješio pitanje naleta divljači na auto-
mobile, a u LD Lisjak Kastav zbog toga su silno patili 
odvajajući novac i na policu osiguranja i na sudske 
sporove pa je s lovaca pao veliki teret, odnosno mogli 
su se posvetiti svim onim djelatnostima što prate jed-
no lovačko društvo.

A za lovce je, kaže predsjednik Zlatar, svaka nova 
godina – nova priča.

- To je proces koji se svake godine ponavlja iz po-
četka, počinjemo s radovima, u ljetnom periodu 
iznosimo vodu i radimo pojilišta i kaljužišta, kosimo, 
oremo, sijemo, samo što blago ne može dočekati da 
to izraste pa sve odmah pojedu. U nekim ravničar-
skim dijelovima ima hrane koju poljoprivreda nosi 
sa sobom, u ovakvim šumskim predjelima kao što su 
kod nas, mi to moramo sami osigurati. Za sve to mora 
biti puno ljubavi. Inače, imamo sedam grupa, imamo 
sedam lovnih kućica, a mislim da smo u ovoj mono-
grafiji upravo uspjeli ljudima objasniti koliko je rada, 
truda i ljubavi uloženo u naše lovačko društvo, kao i u 
to da se ova tradicija održi i nastavi, zaključit će Mirko 
Zlatar. (KS)

Mirko Zlatar na svečanosti
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Gradonačelnik Matej Mostarac 
potpisao je ugovore za javne po-
trebe u sportu, kulturi i ostalim 

djelatnostima u 2023. godini. U proračunu 
je za to osigurano 185.000 eura no ostalo 
je neraspoređenih sredstava za kulturu i 
ostale djelatnosti pa će se na proljeće još 
jednom raspisati javni poziv do iskorište-
nja sredstava. 

Za sportske klubove podijeljeno je 
ukupno 85.000 eura, a kao i proteklih go-
dina sredstva su se dodijelila za redovnu 
djelatnost, za sport djece i učenika, za 
sportska događanja i za sportsko-rekre-
acijske aktivnosti građana. Najveći dio 
novca otišao je na redovnu djelatnost 
brojnih kastavskih klubova koji posti-
žu sve bolje rezultate na natjecanjima. 
Najveći iznos od 16 tisuća eura dobio je 
Košarkaški klub Kastav, a slijede Odboj-
kaški klub Kastav 1998 s 11,3 tisuće eura 

Udrugama i klubovima 
osigurano 185 tisuća eura

POTPISANI UGOVORI ZA FINANCIRANJE JAVNIH POTREBA ZA 2023. GODINU

Ostalo je neraspoređenih 
sredstava za kulturu i 
ostale djelatnosti pa će 
se na proljeće još jednom 
raspisati javni poziv do 
iskorištenja sredstava

i Boćarski klub Kastav 10,7 tisuća 
eura. Kod financiranja sporta djece 
i učenika ugovor je potpisan jedino 
s kastavskom školom za financiranje 
Školskog sportskog društva Zvirić, 
a dobili su 1,3 tisuće eura. Kod ak-
tivnosti građana najveća sredstva su 
dobili Malonogometni klub Fantina 
za natjecanja mlađih dobnih sku-
pina 3,6 tisuća eura, AK Rika 2,1 
tisuću eura za škole trčanja i Tenis 
klub Rudno 1,2 za sudjelovanje na 
turnirima. Za organizaciju sportskih 
natjecanja i manifestacija najveći po-
jedinačni iznos izdvojen je za trailo-
ve u organizaciji AK Rika 1,5 tisuće 
eura, za međunarodni Jiu jitsu turnir 
Championship 2023. 1,1 tisuću eura 
i za „Matijine dane“ 1 tisuću eura.

Kada je riječ o kulturi najviše 
sredstava ide Glazbenom društvu 
Spinčići 19.700 eura za redovnu 
djelatnost, popunu uniformi i orga-
nizaciju Susreta puhačkih orkestara 
Istre 2023. Slijedi ih Udruga Kanat 
sa 14.600 eura za redovnu djelatnost, 
ČAnsonfest, gostovanje muške i žen-
ske klape na natjecanju u Portugalu, 
objavljivanje monografije povodom 
30. obljetnice i albuma božićnih pje-

sama. Tu je i Festival smijeha sa 6 tisu-
ća eura, Udruga Tororo s 2.800 eura za 
program njegovanje baštine kroz oživlja-
vanje domaćih aforizama i projekt 100 
šterni, ćo – GIIPUJA. Ove se godine na 
program javnih potreba javila i kastavska 
škola za organizaciju ČA-čitalnice, izvr-
snog projekta koje su započele kastavske 
učiteljice Dragica Stanić, Dubravka Uro-
da i Karmen Šimetić. Za to je izdvojeno 
850 eura.

U financiranju ostalih djelatnosti naj-
veći iznos dobili su vrijedni i aktivni ka-
stavski umirovljenici 10.520 eura i to za 
poboljšanje kvalitete života osoba treće 
životne dobi u Kastvu, za njihov park, 
radionice keramike, Klub prijatelja knji-
ge, planinare i za organizaciju obilježa-
vanja 25 godišnjice udruge. Slijedi ih 
udruga Belica sa 6.800 eura za nastavak 
očuvanja autohtonih sorti i običaja Ka-
stavštine. Udruga hrvatskih dragovoljaca 
Domovinskog rata je treća s 5.500 eura 
za redovnu djelatnost. Tu su i sve osta-
le udruge i aktivnosti koje Grad Kastav 
financira, a jedina novost je financiranje 
programa Udruge osoba s cerebralnom 
i dječjom paralizom Rijeka za program 
zbrinjavanja djece s višestrukim poteško-
ćama tijekom školskih praznika.

Programi obogaćuju svakodnevicu i privlače posjetitelje u Kastav

gradske
vijesti
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S ciljem da na Crekvini ovog ljeta 
uživamo u što više programa, Grad 
Kastav raspisuje javni poziv za iskaz 

interesa u svrhu predlaganja programa na 
jednoj od najljepših pozornica na otvore-

Brendiranjem Crekvine do 
novih sadržaja i posjetitelja

JAVNI POZIV ZA ISKAZ INTERESA ZA ORGANIZACIJU LJETNIH PROGRAMA

Nositelj aktivnosti je 
Kastafsko kulturno leto 
stoga će njihovi termini 
i programi biti prioritet, 
a slobodni termini bit će 
predmet javnog poziva

nom. Nositelj aktivnosti je Kastafsko 
kulturno leto stoga će njihovi termini 
i programi biti prioritet, a slobodni 
termini bit će predmet javnog pozi-
va. Ovime je ujedno i započeo proces 
brendiranja Crekvine kako bi se njezi-
ni potencijali što bolje iskoristili i pri-
vukli još više ljudi u Kastav.

Prostor Crekvine će se tehnički opre-
miti u najvećoj mogućoj mjeri kako bi 
organizatori programa imali što manje 
posla s montažom i demontažom opre-
me. Uz pozornicu, novost je „truss“ 
iznad nje za potrebe produkcije.

Inače, nositelj ljeta na Crekvini, udruga 
KKL, već je u samom završavanju bogatog i 
raznovrsnog programa koji će po 32. put ra-
zveseljavati brojne posjetitelje od 30. lipnja 
do 25. kolovoza. Kompletan program bit 
će uskoro predstavljen javnosti, a u njemu 
ima zaista odličnih predstava i koncerata te 
tradicionalni sadržaji Ritam dvorišta, 27. 
Festival gitare kao i partnerski programi 
Jerry Ricks blues Festival i 19. ČAnsonfest. 
Sezonu će nositi predstava u produkciji Ka-
stafskog kulturnog leta koja okuplja dobro 
znana amaterska glumačka lica, a upravo 
ona otvara 32. KKL na Crekvini.
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Konačno je obnovljen pješački most Vrata Jadrana. Ovo 
mjesto na kojem se mnogi rado fotografiraju već je bilo 
u jako lošem stanju, a sada je ponovno zasjalo u punom 

sjaju i teško je reći izgleda li ljepše danju ili noću. 
Pješački most Vrata Jadrana nalazi se na Jadranskoj autocesti na 

ulasku u Rijeku, a na području grada Kastva. Prva faza realizacije 
započela je 1998. godine, a kada je izgrađena prometnica, infra-
struktura, dva restorana s info-centrom, motel s 50 soba te dvije 
benzinske crpke, dok idejni projekt datira još iz 1995. godine. Most 
je projekt tadašnjeg ureda „Randić-Turato“ pa arhitekt Idis Turato 
na svom blogu opisuje ideju koja ga je vodila dok ga je crtao:

“Most je formiran kao dugačka cijev sastavljena iz niza elipso-
idnih čeličnih prstenova obavijenih mrežom istegnutog lima. 

KONAČNO OBNOVLJEN PJEŠAČKI MOST VRATA JADRANA

Omiljeno mjesto fotografiranja 
ponovno sjaji

Elipsoidni presjek odabran je kao najracionalniji prema odnosu vi-
sine i širine presjeka za hodnu plohu pješaka koji prelaze autocestu. 
Istegnuti lim kojim je obložen most ima dvije uloge. S jedne stra-
ne služi kao obavezna zaštitna ograda koja sprječava da predmeti 
padaju na autocestu. S druge strane, istegnuti lim preuzima dio 
horizontalnog opterećenja i čini sustavni dio konstrukcije mosta. 
Hodna ploha mosta izrađena je od drvenih platica u koje je po-
stavljena rasvjeta. Konstrukcija mosta postavljena je na armira-
nobetonske V nosače – u čijem su sklopu na krajevima i stubišta. 
Zbog svoje izrazito niske cijene i jednostavnosti izvedbe most je 
izveden, a da njegovi troškovi nisu bili niti 1% ukupno utrošenih 
sredstava na opremanju i izgradnji ovog velikog prometno-infra-
strukturnog projekta“. 

gradske
vijesti
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Gradu Kastvu odobreno je gotovo 200 tisuća eura za nove zelene površine. Sred-
stva je dodijelio Fond za zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost za mjere prilagod-
be klimatskim promjenama. Cilj je provedbom mjera povećati otpornost lokalne i 
regionalne zajednice prema klimatskim promjenama, odnosno smanjiti ranjivost 
prirodnih sustava i društva na negativne utjecaje klimatskih promjena te posljedično 
pridonijeti izgradnji zelene i klimatski neutralne Hrvatske. 

U sklopu ovog projekta kupit će se čak 170 stabala i zasaditi u budućem novom 
parku Žegoti i u ulicama 111. i 128. brigade u Rešetarima te u Spinčićima. Sadnja dr-
veća obavit će se u ranu jesen kako bi se izbjegle ljetne suše koje mogu biti pogubne 
za mlada i tek zasađena stabla.

MJERE PRILAGODBE KLIMATSKIM PROMJENAMA

Kastvu 200 tisuća eura 
za nove zelene površine

Nova signalizacija na prometnicama

Uskoro druga faza radova u Turkima

REZULTAT SURADNJE S MJESNIM ODBORIMA

UREĐENJE PROMETNICA

Kao rezultat suradnje s mjesnim odbori-
ma i prijedlozima komunalnih prioriteta, 
uskoro kreće postavljanje nove horizon-
talne i vertikalne signalizacije na području 
od rotora Brlići prema Matuljima i prema 
Rubešima. Cesta prema Matuljima je žu-
panijska prometnica pa je za novu signa-
lizaciju napravljen prometni elaborat na 
koji su ishodovane sve suglasnosti.

Zahtjevi za usporavanjem prometa na 
tom dijelu Kastva dolazili su i od rodite-
lja polaznika Glazbenog odjela i vrtića u 
Tometićima pa će se tamo uz prometnu 

U Turkima je završeno uređenje dioni-
ce od oko 450 metara. Saniran je kolnik, 
proširena prometnica, uređen nogostup i 
oborinska odvodnja. Investitor je Županij-
ska uprava za ceste, a vrijednost radova 3 
milijuna kuna. Grad Kastav je otkupio svo 
zemljište i financirao uređenje nogostupa i 
upojnih bunara.

Uskoro se kreće u drugu fazu i nastavak 
radova do novog sportskog igrališta. Uz 
radove na uređenju prometnice i nogos-
tupa, uredit će se i autobusno ugibalište 
Klesarija s novom stanicom. Kraj radova 
očekuje se do jeseni.

signalizaciju napraviti novi pješački pri-
jelaz. On će biti izveden kao uzdignuta 
crvena ploha s pametnim treptačima 
koji će svjetlosnim efektima upozorava-
ti vozače na nailazak pješaka. Ovime će 
se usporiti promet i povećati sigurnost 
pješaka.

Obnova horizontalne i vertikalne si-
gnalizacije ide i na prometnicu prema 
Rubešima. S obzirom na to da je riječ o 
bivšoj državnoj cesti, radove će izvesti 
Hrvatske ceste. I na tu dionicu postavit 
će se trepteći usporivači prometa.

Kastvom se širi nova signalizacija

Završena dionica s novim pločnicima



susreti

U ranim jutarnjim satima 6. ve-
ljače Tursku i Siriju pogodio 
je snažan potres. Kako bi po-
mogli u potrazi za preživje-

lima, u Tursku je nekoliko dana kasnije 
stigao i hrvatski modul za urbano traga-
nje i spašavanje Državne intervencijske 
postrojbe civilne zaštite. 

Među desecima ljudi pristiglih iz Hr-
vatske bila je i kastavska liječnica Nataša 
Dančulović Škalamera. Iz Rijeke je krenu-
lo 26 osoba, od toga tri vodiča potražnih 
pasa - Nataša, njen suprug Matko i Kristi-
na Crancich.

- Teško je gledati osobne stvari ljudi 
nastradalih u potresu, kuhinjsko suđe, 

Najteže je u nesreći gledati djecu
KASTAVSKA PEDIJATRICA NATAŠA DANČULOVIĆ ŠKALAMERA SUDJELOVALA  
JE U POTRAZI ZA PREŽIVJELIMA U TURSKOJ

Strašno je zamisliti 
da ljudi navečer 
normalno legnu u 
krevet, a probude se 
bez pola obitelji, doma, 
uspomena…

Blanka KufnerPiše

krpe, knjige, albume. Pretražujete ruše-
vinu koja je nekome prije par dana bila 
dom, gledate život koji je stao u trenutku 
razornog potresa, ispričala je nakon po-
vratka. Strašno je, dodaje, da ljudi nave-
čer normalno legnu u krevet, a probude 
se bez pola obitelji, doma, uspomena.. 

Prvi dojam po dolasku također joj se 
zauvijek urezao u sjećanje. Radi se, nai-
me, o potpuno srušenom gradu, a po br-
zim cestama s dvije trake i brojnim obi-
laznicama, vidi se koliko je bio razvijen 
i napredan. No, nakon potresa, slika je 
potpuno drugačija. Sve je srušeno, ljudi u 
improviziranim šatorima danju i noću bo-
rave na ulicama. Nekada razvijena urbana 
sredina, danas je hrpa ruševina, ništa nije 
ostalo, opisuje.

Čim su stigli na odredište, dio tima 
krenuo je postaviti kamp. Hrvatska ekipa 
bila je u cijelosti samodostatna s obzirom 
na to da su se u Tursku uputili sa svom 
potrebnom opremom, šatorima, zalihama 
hrane i vode te drugih potrepština. Dru-
gi dio tima krenuo je odmah s potražnim 
poslom. 

Njihov tim je s potragom krenuo četvr-
ti dan od potresa. Najviše živih izvuče se 

unutar prva dva dana, napominje. 
- U području koje je pretraživao naš 

tim, nije bilo preživjelih. Međutim, i pro-
nalaskom preminule osobe pomognemo 
jer tako obitelji mogu preuzeti i pokopa-
ti tijelo, što im pruža određeni mir, priča 
nam.

Najteže je gledati stradalu djecu, na-
stavlja Nataša, jer su i ona među smrtno 
stradalima. Tu su nadalje dječica na ulici 
koja spavaju po parkovima i na nogostupu 
jer se boje biti u kućama. Mališani niti ne 
razumiju situaciju u kojoj su se našli.

- Što će biti sa svim tim ljudima, gdje će 
živjeti, hoće li se grad uopće obnavljati? 
Sva ta pitanja si čovjek postavlja gledajući 
uokolo, nastavlja. Dodaje kako joj je ne-
zamislivo da bi se grad ikada mogao ob-
noviti te da je teško predviđati budućnost 
ovakvog mjesta. Uvjerena je ipak u jedno 
- mnogi će odseliti.

Stalak s dudicama
Prvi dan je sve bilo vrlo kaotično, od 

prometa na dalje. Neprestano se čuo zvuk 
hitnih službi, konstantno su bile ‘pod ro-
tacijom’. I oni sami su morali stalno biti 
‘pod rotacijama’ da bi se uopće mogli pro-
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Hrvatski tim s potražnim psima

14 GLAS KASTAVSKI | List Grada Kastva



biti kroz zakrčene ulice. Kako je vrijeme 
prolazilo, u gradu je bilo sve više polici-
je, žandarmerije i vojske koji su pomogli 
pri regulaciji prometa. Nije prošlo puno 
dana i s obližnjeg je aerodroma poletio 
prvi zrakoplov.

Nataši je od lijepih stvari bila najdoj-
mljivija srdačnost i dobrota lokalnih 
ljudi.

Ništa nije radilo, trgovine su bile ispra-
žnjene i zatvorene te se namirnice nisu 
mogle kupiti. U gradu je bilo organizi-
rano nešto u stilu dobrotvornog sajma - 
ljudi su postavili štandove na kojima su 
nudili vodu, hranu i ostale potrepštine. 
U pamćenje joj se posebno urezao sta-
lak pun dudica za bebe. Tko je bilo što 
od toga trebao, došao je na takvo mjesto 
i poslužio se. 

Na pojedinim punktovima se kuhalo, 
improvizirali su se sanitarni čvorovi. Na 
sve načine se stanovnicima pogođenima 
potresom pokušalo olakšati. 

- Najzanimljivije je što su ti nesretni 
ljudi nama pomagali. Prolazimo ulicom, 
a oni nam u ruke guraju vodu i hranu. Na 
svakom koraku su željeli pokazati zahval-
nost, ispričala je.

Čovjek u takvim ružnim i tužnim 
situacijama ipak doživi i lijepe stva-
ri, vrati mu se vjera u humanost. 
Ovakvo iskustvo ipak na neki način 
ljude obogaćuje, iskreno će. Odla-
zak na mjesto pogođeno velikom 
nesrećom ogromno je iskustvo koje 
djeluje na čovjeka da se mijenja na-
bolje. Ili da se barem zamisli nad 
svojim životom i shvati koliko je 
sretan što živi normalan život bez 
velikih šokova.

Psi sa zadatkom
Obavijest o potresu je stigla dok 

je bila na radnom mjestu u ambu-
lanti te nije odmah niti vidjela po-
ruku. Naime, postavljeno je samo 
kratko pitanje tko se daje na raspo-
laganje, nisu u tom trenu imali niti 
jednu drugu informaciju. 

Nakon što su riješene neke ad-
ministrativne nedoumice, Nataša 
je u 12:15 izašla iz ambulante, kod 
kuće se brzinski spremila te krenula 
s ostatkom tima prema Zagrebu. S 
njom je na put išao i njen potražni 
pas Dharma.

Psi su u potragama značajan čim-
benik, ne samo nakon potresa, već 
i kada su u pitanju lavine i druge 
situacije. Ona je pripadnica riječke 
Gorske službe spašavanja (GSS) 
te sa psima ide u klasične potrage, 
tako se i počela time baviti. Na-
knadno se pridružila modulu za rad 
u ruševinama.

Potražni psi su njihovi kućni 
ljubimci, jedino što, za razliku od 
‘običnih’ ljubimaca, oni imaju do-
datni zadatak - moraju trenirati i 
imaju svoje dužnosti prilikom po-
trage za unesrećenima. Psima je to 
igra, potraga im predstavlja zado-
voljstvo jer im nakon odrađenog 
posla slijedi posebna nagrada u 
obliku hrane ili igre. 

- Trenirala sam pse na puno ru-
ševina za vježbu, ali ovo što sam 
doživjela u Turskoj apsolutno je 
neusporedivo sa svime. Bila sam na 
terenu i nakon potresa u Albaniji, 
ali ni to se ne može usporediti ma-
kar se tamo radilo o velikom broju 
stradalih - niti u broju smrtno stra-
dalih, niti po pitanju izgleda razru-
šenog područja, ne može se uspore-
đivati s Turskom, kaže Nataša.

Prvo su stigli u Adanu koja je bila 
oštećena u potresu, ali u usporedbi 
s najgore pogođenim dijelom, uni-

šteno je vrlo malo građevina. Ovdje su dobili 
informaciju kamo idu dalje. Njihova grupa do-
bila je zadatak otići u pokrajinu Hatay u grad 
Antakya, otprilike 170 kilometara od Adane.

- Ono što je nama, kao vodičima pasa također 
vrlo teško, je strah za naše ljubimce. Jedan pas 
iz meksičkog tima je u Turskoj stradao. Srećom 
mi nismo imali takav slučaj, ali bilo je lakših oz-
ljeda, prvenstveno s obzirom na to da je uokolo 
bilo puno razbijenog stakla, priča Nataša. Doda-
je i da su problem naknadni manji potresi. 

- Ruševine su nestabilne i u stalnom ste strahu 
da će pas možda biti zatrpan uslijed naknadne 
trešnje, govori.

Kada se ide na trening na neke ruševine, reci-
mo u Austriju, statičari sve prije provjere i nema 
opasnosti pa tako niti straha. Međutim, u stvar-
noj situaciji svaki nestanak psa iz vidokruga iza-
ziva stres i bojazan hoće li se vratiti.  

- Mi ljudi na sebe pazimo, ali pas u trenutku 
kada osjeti miris, ide prema zacrtanom mjestu 
bez zastajkivanja, opisuje. Inače ga se potiče da 
ide što dalje, ali kada se čovjek nađe u realnoj 
situaciji, samo želi vidjeti psa što bliže sebi.

No, dok se odrađuje posao radi kojega se doš-
lo na mjesto nesreće, nema prepuštanja emoci-
jama. Iako, organizirana je i psihološka pomoć 
za timove koji dođu u potragu jer se ipak radi o 
nesvakidašnjim i teškim iskustvima, podijelila 
je s nama svoju priču Nataša Dančulović Ška-
lamera. 
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Dr. Nataša Dančulović Škalamera sa svojom Dharmom

Dr. Nataša Dančulović Škalamera u Turskoj je bila 
sa suprugom Matkom i njegovim psom
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Priču o najljepšem mjesecu u godini možda je najbolje po-
četi od kraja kada su Kastavci i njihovi gosti na humanitar-
noj manifestaciji Zadnje polne va Kastve sakupili 5.390,25 

eura i pritom se odlično zabavili uz Kožne jakne, Reaktiva bend 
i In Between i uz pjesmu, ples i zdravicu gradonačelnika Mateja 
Mostarca ispratili još jednu godinu. Novac je usmjeren udrugama 
koje rade s djecom i potrebitim obiteljima. 

Advent u Kastvu započeo je kićenjem borova na Crekvini dječ-
jim radovima. Male ručice naših vrtićara izradile su ukrase za bo-
rove koji su se nakon blagdana ponovno zasadili u šumi. Cijeli 
prosinac bio je usmjeren najmlađima s puno dječjih, sportskih i 
zabavnih programa. 

Sve je započelo Božićnim sajmom dječjih vrtića Vladimir Na-
zor i Poneštrica u Gradskoj loži, a kiša tog jutra nekako je obilje-
žila i ostatak mjeseca pa je dosta planiranih programa moralo biti 
odgođeno. Među njima i dvije Malikove šetnje u šumi, uz anima-
tore i maskote. Nadamo se da će ovaj lijepo osmišljen program 
imati više sreće nadolazećeg prosinca.

Podjela darova održala se u Boćarskom domu „Slavko Stanić“ 
u dva termina i uz predstavu „Snjeguljica z Kastva“ koju su izvele 

Tijekom prosinca razmjenjivali su se 
programi za djecu, predstave, koncerti, 
druženja nakon posla

„sakupilo“ 5.390 eura
KASTAVSKI VESELI DECEMBAR PROTEKAO  

U ODLIČNOM RASPOLOŽENJU

manifestacije

Veljka Spinčić-RajkoPiše

Zdravica gradonačelnika točno u podne

Podijeljeno je 400 porcija odličnog bakalara

Novoletnji koncert i Damir Kedžo ZADNJE POLNE
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„sakupilo“ 5.390 eura

nam se odazvalo puno amatera i profe-
sionalaca iz Italije, Slovenije i Hrvatske. 
Od ove godine kreće 1. Hrvatska trail 
liga u organizaciji Hrvatskog atletskog 
saveza i Komisije za trail, ultra i planin-
sko trčanje. Za prvu godinu je predvi-
đeno 14 utrka iz cijele države, a Liga za-
vršava 16. prosinca s našom utrkom Tri 
kastafska vrha i završnom ceremonijom 
u Kastvu. Ovo je veliko priznanje za naš 
klub i napore koje ulažemo u organizaci-
ju naših događaja!

Prva utrka Tri kastafska vrha

Ispraćaj Djeda Mraza sa Žudike

ZADNJE POLNE
odgojiteljice Dječjeg vrtića „Vladimir Nazor“. Snjeguljica na 
čakavskom oduševila je dječicu koja su se veselila vidjeti po-
znata lica u novim ulogama. 

Poseban doživljaj je i ispraćaj Djeda Mraza sa Žudike. Ovaj 
jedinstveni događaj uvijek okupi veliki broj djece pa je tako 
bilo i ovaj put. Uz konje, vilenjake, kočiju, maskote, priču i 
vatromet Djed Mraz je otišao na svoj tradicionalni odmor.

Tijekom prosinca aktivni su bili i kastavski ugostitelji, Art 
Caffe, Kastav Pub i Loža, koji su se uključili u organizaciju tri 
„after job partyja“ petkom uz živu glazbu. Zabavljali su nas 
Trio Asi, Trio Bajs i Pachamama. 

Veselo je bilo i na Badnjak kada su djelatnici kastavske 
Gradske uprave građanima podijelili 400 porcija bakalara. Uz 
svirku Tria Vox bilo je pjesme i plesa, kako i priliči „veselom 
decembru“.

Glazbeno društvo Spinčići ponovno je, nakon dvije godine 
prisilne pauze, održalo svoj Novoletnji koncert. U Boćarskom 
domu s njima je kao gost nastupio Damir Kedžo, a publika je i 
ovog puta bila oduševljena odabirom izvedenih pjesama.

Od sportskih i rekreacijskih sadržaja treba istaknuti Ad-
ventski trail Tri kastafska vrha u organizaciji AK Rika i kada 
je 250 sudionika osvojilo Majev, Stanić i Mačkov vrh. Održala 
se i Zimska liga trčanja te šetnja s feralići po Loze i Lužine.

Organizator utrke Tri kastafska vrha je AK Rika, a direktor 
utrke David Marot, ističe kako je ona u potpunosti uspjela:

- Željeli smo napraviti nešto novo s ciljem promocije Ka-
stva. Pokazalo se da je ovaj termin odličan „after“ sezone jer 
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Pust se j’ vrnul na vela vrata
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Veljka Spinčić-RajkoPiše

Sako pusno doba prnese neke no-
vitadi, ma ovega leta najvažneje 
to da se j’ pust va Kastav konačno 
vrnul na vela vrata, bez socijalne 

al bilo kakove druge distance, od Antonji 
preko pusneh tanci pa se do Pepelnice. I 
tako, kad su va „Grade na brege“ Frano i 
Andre Poropat zatulili va Antonjski rog i 
zasopla Spinčićeva muzika popustile su se 
kočnice i najnemejo vreme va lete moglo 
je počet…

Kako se i pristoji, kastafske pusne kum-
panije na Antonju su pod Ložu prišle pred-
stavit svoji pusti. Za početak su pusni judi 
od Spinčić prokomentirali kako se j’ ki sna-
šal od kad nan je prišal Schengen, pa je njih 
ovoletnji pust imel dva imena/zanimanja: 
Graničar Taveličar. Uspješna prekvalifi-
kacija Graničara va Taveličara pokazala je 
kako se more dobro zaslužit ako ste  prej 
Schengena kupili va Jelšanah tavelice po 
100 kun, a potle Schengena ih prodavali po 
100 euri. Rubešove maškare imele su ča reć 
na temu ekologiji i ekološke energiji pa su 
va Kastav pripejali svojga Solarka Panelića 
– ako ste bar malo pratili štorije oko vje-
troelektrani, poticaji ili ste baren račun za 
struju dobili ni teško pogodit ča je se Solar-

NAJNEMEJO VREME OD ANTONJI DO PEPELNICE 
PUST 2022.

Dobitnici Zlatneh broskvi - Andy Cech i Roland Poropat

I mići pust je zgorel

Graničar Taveličar i Spinčići

I plavo i veselo

Lepo ih je videt!

Vesele kartašice Ni klokanu lako!

Trinajstićev Ribar Juro

Ni igla već ni stala

manifestacije



Pust se j’ vrnul na vela vrata
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ko pasano leto skrivil. Ribarska fešta pul Trinajstić 
poznata je na dugo i široko, a za problemi keh njihi 
ribari imaju z evropskemi poticaji kriv je bil Ribar 
Juro (za oneh ki ne znaju, tako se po domaći pravil-
no izgovara „euro“, al skraćeno €). 

Pusna  kumpanija Jurčići  je ovega pusta vedrila i 
oblačila aš ih je zapal veli kjuč Grada Kastva – i kasa 
puna kun, kako se je pohvalil (privremeno svrgnut 
z vlasti) gradonačelnik Matej Mostarac. Ma tako-
ve sitnice nikad nisu mučile Jurčići – ako ne gre 
drugačije, njih druid ima napitak za saki problem. 
Antonja je bila prilika da nan sen Jurčići i pusni 
gradonačelnik Robert Mavar objasne neke životne, 
znanstvene i povijesne činjenice – na priliku, kako 
su Asterix, Obelix i ostali „iksi“ – zajedničkin ime-
non Gali, zmisleli pust, vatrogasci, oganj i se neke 
lepe stvari. A Jurčići su zmisleli Gali! I pusta Kuna-
mixa.

Antonja je vreme i za Zlatne broskvi podelit, za 
posebne zasluge va pusneh nemotarijah pasanega 
leta. Ovo je leto Branko Kukurin va ime kastafskeh 
pusneh judi zaslužene Zlatne broskvi predal Rolan-
du Poropatu od Jurčić i Andyju Cechu od Rubeš.

Kad su si javno, jasno i glasno rekli ča su imeli, 
pust va Kastve je mogal počet!

Maškarani centar Kastav širon je otprl svoja vra-
ta za seh žejneh pusneh tanci (i pratećeh tekućeh 
i kruteh uslug). Kastafski „pusni pakal“ (kodnega 
imena „Zgorun klokan, zdolun blokan“) ovega leta 
va Boćarsken dome Slavko Stanić, za ovu se je pri-
liku malo proširil – trebalo je maškaran mesta storit 
– pa je uz dom postavjen i veli šator. Na kastafskoj 
pozornice zasopli su i zakantali, kako ku subotu 
Koktelsi, Gustafi, Night express, Finta De Mona, 
Šajeta band i Alen Vitasović, a treba reć i to da slo-
venski Ansambel Direkt ni propustil ni jeni jedini 
pusni tanci. Zatancale su opet i miće maškarice ken 
je sopal Trio Vox, one z dečjega vrtića i kastafski 
školani.

Rally maškaranih oktanaca Halubje – Liburnija, 
po 12. je put pasal kroz Kastav, z više od dvajset 
maškaraneh auti, a  Trinajstići su na 23. po rede 
Ribarskoj fešte dobro najili i napili zvončari i si go-
sti, bili oni maškarani al ne. Sardelice su sen dobro 
prišle, a to ča su  ki kilometar daje od mora i prve 
rive obični nikemu jako ne smeta. Na Lontošni 
četrtak trebalo je bit pul Spinčić, a va KASPI-je ste 
od Sonje Vlah mogli navadit kako se delaju rožice 
za zvončarske krabujosnice, a na pusni utorak Ka-
stav su obašle i maškare od Srdoč.

Po dobroj staroj užance na Čistu sredu kastavski 
su pusti morali platit za si svoji grehi. Finili su – 
kako kade – pul Rubeš i Jurčić va ognje i popele, uz 
pusne štorije i napovedi, pul Spinčić va nečigovoj 
konobe, a pul Trinajstić ki zna kade… Kunamix, 
Solarko Panelić, Graničar Taveličar i Ribar Juro 
platili su za se ča su – više mi nego oni – krivo stori-
li. Da se užanca ne zatare već od mićega treba i naj-
mlaji Kastafci na pust vadit, pa su tako sred Kastva 
i dečina z Dečjega vrtića „Vladimir Nazor“ svojga 
pusta Nezadatkota Šprasijanca važgala. 

Stari zvonci  
zakampanali

Stari zvonci zakampanali su po seh 
kastafskeh seleh i okol njih. Obašli su 
ih zvončari z Frlanije, Mučićevi zvon-
čari, a na Pusni pondejak i Halubajski 
su zvončari va Grade kolo storili. Veli 
zvončari našli su se na smotre pul Ma-
tuj, a mići su zakampanali pul Marče-
ji. I kad smo već pul zvončari, Frano i 
Andre Poropat, mladi zvončari, čuvari 
Antonjskega roga,  proglašeni su za Ka-
stafci jenara meseca 2023. leta na čen 
njin od srca čestitamo.

Ni klokanu lako!

Trinajstićev Ribar Juro

Ni igla već ni stala Kjuč od Grada zeli su Jurčići

Kriv je!



Mjerenje tlaka i šećera u krvi

ORGANIZATORI:

ODBOR ZA ZDRAVSTVO, SOCIJALNU SKRB, RAVNOPRAVNOST SPOLOVA 
 I OSOBE TREĆE ŽIVOTNE DOBI

PON. 17.4. (8-9 sati)
Kastav, kod Špara
UTO. 18.4. (8-9 sati)
Trinajstići, caffe bar Tin
SRI. 19.4. (8-9 sati)
Društveni dom Brnčići
ČET. 20.4. (8-9 sati)
Rubeši, ispred marketa
PET. 21.4. (8-9 sati)
Rešetari, prostorije MO

Organizator GD Crveni križ Kastav
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PETAK 7.4. 
GRADSKA VIJEĆNICA
17:00  Predavanje „Tko se boji bakterija još!?“,  

izv. prof. dr. sc. Goran Hauser dr. med.
18:00  Predavanje „Utjecaj novih tehnologija na 

tjelesno i psihičko zdravlje djece i mladih“, 
Tomislav Lesica dr. med. spec. psihijatar 

19:00  Predavanje „Kako nam igra pomaže da 
ostanemo zdravi?“, Tamara Eskić, prof. 
psihologije

SUBOTA 8.4.
GRADSKA VIJEĆNICA
10:00  Predavanje „Mentalno zdravlje roditelja“, 

Nina Vračević Eškinja mag. paed. 
psihoterapeut

PETAK 14.4.
GRADSKA VIJEĆNICA
18:00  Predavanje „Stres i koronarna bolest“,  

Prim.dr.sc. Juraj Kunišek, dr. med. 
subspecijalist kardiolog

19:00  Predavanje „Kad je vrijeme za anti aging 
tretmane“ dr.dent.med Cvita Sesar

SUBOTA 15.4.
GRADSKA VIJEĆNICA
10:00  Predavanje „Principi pravilne prehrane“, 

Danijela Majetić mag. pharm.
11:00  Mjerenje vitaminsko-mineralnog statusa, 

Ines Matić farm. teh.
POD LOŽUN
12:00  Vježbajte s nama, Nikolina Raspor, 

fizioterapeut

PETAK 21.4.
KASPI, PODUZETNIČKI INKUBATOR
17:00 – 19:30  Preventivni pregledi madeža, 

Gordan Lakoš dr. med. spec. 
dermatologije i venerologije

GRADSKA VIJEĆNICA
18:00  Predavanje „Prevencija i rano otkrivanje 

raka dojke“, Svjetlana Gašparović Babić dr. 
med. spec. javnog zdravstva, Udruga Nada

19:00  Predavanje „HPV i spolno zdravlje“, Klaudia 
Benić Salamon dr. med. spec. ginekologije

SUBOTA 22.4.
KASPI, PODUZETNIČKI INKUBATOR
10:00 – 13:00  Preventivni pregledi madeža, 

Gordan Lakoš dr. med. spec. 
dermatologije i venerologije

GRADSKA VIJEĆNICA
10:00  Predavanje „Je li sunce naš (ne)prijatelj?“, 

Ivana Borovčak Prša mag. pharm.
11:00  Predavanje „Što pacijent treba znati kada 

se odlučuje za stomatološku uslugu“, 
Aleksandra Lakoš dr. med. dent.

PETAK 28.4.
GRADSKA VIJEĆNICA
17:00  Proglašenje pobjednika likovnog i literarnog 

natječaja na temu zdravlja učenika OŠ 
„Milan Brozović“ Kastav i nastup Glazbenog 
odjela pri OŠ „Milan Brozović“ Kastav

18:00  Predavanje „Fitoterapija i homeopatija u 
službi zdravlja“, Martina Peršić Turato mag. 
pharm.

19:00  Predavanje „Što se skriva iza naziva – 
dodatak prehrani“, dr.sc. Stribor Marković, 
mag. pharm.

SUBOTA 29.4.
GRADSKA VIJEĆNICA
10:00  Izrada prirodne kozmetike u organizaciji 

Udruge studenata biotehnologije Sveučilišta 
u Rijeci

11:00  Radionica „Zvukoterapija u svakodnevnom 
životu“, Maja Šajatović mag.mus.

Mjerenje tlaka i šećera u krvi

SPONZORI:

SVJETSKI
DAN 
ZDRAVLJA 
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U okviru dječjeg vrtića „Vladi-
mir Nazor“ otvorena je sen-
zorna soba. Riječ je o  mul-

tisenzornom prostoru koji je posebno 
opremljen i namijenjen radu s djecom 
s teškoćama senzorne integracije, pr-
venstveno s djecom s poremećajem 
iz spektra autizma. Senzorne sobe su 
organizirane tako da nude puno pri-
lika za stjecanje različitih senzornih 
iskustava, razvoj vještina grube i fine 
motorike, a aktivnosti koje se provode 
unutar njih vrlo su poticajne za razvoj 
rane komunikacije i interakcije kod 
djece s komunikacijskim i jezično-go-
vornim teškoćama. Senzorna soba 
uvelike je olakšala rad s djecom sa slo-
ženim komunikacijskim potrebama i 
djecom mlađe kronološke dobi.

Senzorna soba opremljena je uz po-
moć vrijedne donacije Rotary cluba 
Kastav te donacija roditelja i dijelom 
iz sredstava dječjeg vrtića.

- Rotary club Kastav održao je do-
natorsku večeru na kojoj su članovi i 
njihovi gosti sakupili sredstva nami-
jenjena opremi naše senzorne sobe. 
Ovom prilikom zahvaljujem se na 

Djeci s poteškoćama otvorena nova senzorna soba 

ZIMU U DJEČJEM 
VRTIĆU „VLADIMIR 
NAZOR“ OBILJEŽILI 
NOVI PROJEKTI

vrijednoj donaciji svim članovima na čelu s 
predsjednikom Mirkom Grošićem, istaknula je 
ravnateljica vrtića Helena Ninković Budimlija.

Kako bi se omogućila organizacija senzorne 
sobe i logopedskog kabineta, početkom godine 
iz objekta „Nazor“ u Tometiće je odselila upra-

va, računovodstvo i tajnica vrtića. Zajed-
ničke službe smještene su na vrh zgrade u 
Tometićima.

Zimski predah iskoristio se za obnovu 
objekta Mavrica pa sada mališani imaju pot-
puno renovirane prostorije. Zahvaljujući Gra-

Senzorna soba opremljena je uz pomoć vrijedne donacije 
Rotary cluba Kastav te donacija roditelja i dijelom iz 
sredstava dječjeg vrtića

Patrizia ChiepoloPiše

Senzorna soba namijenjena prvenstveno djeci s autizmom

Kastavska belica u OpatijiNovouređena Mavrica

vrtić
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Djeci s poteškoćama otvorena nova senzorna soba 
du Kastvu, koji je investirao kao osnivač 
vrtića, promijenjeni su podovi, postavljeno 
podno grijanje i knauf. Veselo je bilo i prije 
toga u Mavrici, a sada napokon svi uživaju 
u obnovljenim prostorijama gdje će se ma-
šta širiti i razvijati u svim svojim oblicima. 

Tijekom prva tri mjeseca provodile su 
se aktivnosti u svim objektima i skupi-
nama našeg vrtića. Sve je krenulo polo-
vicom siječnja kada je zvuk Antonjskog 

roga probudio maškare, a kraljicu karnevala 
Doru Pilepić i meštra Sandija Pribanića do-
veo u skupinu Bubamare. Bubamare su s ve-
seljem dočekale goste te pokazale kojim se 
igračkama najviše vole igrati, a kad je krenu-
la glazba, plesu i veselju nije bilo kraja. Da 
se stare užance ne zataru, djeca su tradici-
onalno sudjelovala u maškarama, u povorci 
u Opatiji, na pusnim tancima u boćalištu a 
na kraju svih tih veselih zbivanja došlo je i 
vrijeme da se sudi „onemu ki je kriv za se“. 
Šenso Glistić bio je prozvan za sve nedaće 
koje su pogodile vrtić, za sve svađe, suze, iz-
gubljene igračke. Žalio se Šenso, ali uzalud. 
Na Pepelnicu mu se sudilo i na kraju, kako 
to već bude, spaljen je na glavnom trgu. Sad 
svi mogu biti mirni do iduće godine. A onda 
će se opet birati glavni krivac. 

U ovom trenutku za sve buduće školar-
ce traje obvezni program predškole koji se 
provodi u njihovim grupama a za nove ma-
lišane koji će na jesen zamijeniti onda već 
bivše vrtićarce, upisi će krenuti u svibnju i 
bit će online, odnosno e-Upisi kao i lani.

Po drugi put vrtić sudjeluje u projektu 
‘job shadowing’, gdje više odgojitelja iz vrti-
ća Pedenjpjed iz Ljubljane dolaze na višed-
nevni rad u kastavski vrtić. Odgojitelji tako 
usvajaju nova znanja i razmjenjuju iskustva.

U ovoj pedagoškoj godini, Dječ-
ji vrtić „Vladimir Nazor“ oformio je 
Erasmus tim i krenuo u pisanje Era-
smus projekata s ciljem poboljšanja 
kvalitete odgoja, poučavanja i učenja. 
Prvi korak bio je podnošenje prijave 
za Erasmus akreditaciju koja omogu-
ćuje jednostavnije sudjelovanje i trajni 
pristup financiranju temeljen na Era-
smus planu ustanove i Erasmusovim 
standardima kvalitete. 

- Naš vrtić bio je jedan od pet vrtića 
u cijeloj Hrvatskoj koji je dobio status 
akreditirane Erasmus ustanove. U na-
rednim mjesecima planiramo aktivno 
raditi na Erasmus planu kako bismo 
mogli organizirati stručna osposoblja-
vanja za djelatnike, umrežiti se s dru-
gim ustanovama u Europi te provoditi 
projekte na europskoj razini, rekla je 
ravnateljica Helena Ninković Budi-
mlija.

Erasmus  
standardi 
kvalitete

Senzorna soba namijenjena prvenstveno djeci s autizmom Oprema je kupljena donacijom Rotary cluba Kastav

Šenac Glistić je kriv za sve!
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škola

Glazbeni odjel pri Osnovnoj 
školi „Milan Brozović“ bro-
ji ukupno 162 učenika koji 
svoj nastavni plan i program 

ostvaruju pod kvalitetnim i stručnim 
profesorskim i magistarskim kadrom ko-
jeg čini 17 renomiranih učitelja. U radu 
Glazbenog odjela od iznimne je važnosti 
sinergija koju međusobno stvaraju učitelji 
i učenici, pa se od početka školske godine 
u svim razrednim odjeljenjima od prvog 
do šestog razreda, provodi korelacija na-
stave solfeggia i instrumenta. Drugim ri-
ječima, gradivo koje se prema nastavnom 
planu i programu obrađuje na solfeggiu, 
istovremeno se obrađuje kroz izvođenje 
raznih kompozicija u nastavi instrumenta. 
Povezanošću izvođenja nastave solfeggia i 
instrumenta postiže se kod učenika bolje 
razumijevanje usvojenog gradiva, stvara se 
kvalitetnija komunikacija između djelatni-
ka, a samim time i podiže kvaliteta rada.

Ovakav način rada rezultirao je nizom ak-
tivnosti koje se odnose na više od pedeset 

Grad se voli i glazbom
Svi projekti održat će se u centru Kastva što će natjecateljima, učiteljima i mentorima iz 
cijele Hrvatske omogućiti da borave u našem gradu i posjete Glazbeni odjel

javnih nastupa i koncerata od kojih izdva-
jamo Adventski koncert orkestara, zbora i 
komornih ansambla te niz maškaranih kon-
cerata na kojima je nastupilo više od sto uče-
nika. 

Glazbeni odjel je tijekom cijele školske 
godine upotpunjavao programe raznih ma-
nifestacija, surađivao s Gradom Kastvom, 
udrugom Kastafsko kulturno leto, Turistič-
kom zajednicom Grada Kastva, Glazbenim 
školama u Varaždinu, Čakovcu i Zagrebu te 
s raznim školama, promovirajući svoj rad i 
animirajući mališane iz prvih i drugih ra-
zreda na upis u Glazbeni odjel. U suradnji 
s učiteljima i učiteljicama Osnovne škole 
„Milan Brozović“ Kastav, organizirane su 
poučne i zanimljive radionice unutar ra-
zredne i predmetne nastave za učitelje, uče-
nike i roditelje kako bismo ih upoznavali 
s glazbom i instrumentima, muzikoterapi-
jom te razvojem memorije i improvizacij-
skih vještina. 

Osim koncerata, nastupa, gostovanja i 
promoviranja, učenici Glazbenog odjela 

Patrizia ChiepoloPiše

S obzirom na to da slijede 
audicije za upis u prvi razred 
Glazbenog odjela, mentori se 
posebno vesele dolasku novih 
mladih glazbenika koje će imati 
prilike smjestiti u novo uređe-
no prizemlje zgrade Glazbenog 
odjela koje se upravo uređuje 
sredstvima iz proračuna Grada 
Kastva. Uređenjem prizemlja, 
Glazbeni će odjel biti bogatiji za 
još četiri učionice što će uvelike 
pospješiti i olakšati odvijanje 
nastavnog procesa. U prizemlju 
će se odvijati nastava skupnog 
muziciranja, individualna na-
stava te koncerti klase učitelja.  

Nove prostorije  
u prizemlju

Svojim idejama zaslužili su prvu nagradu na natječaju Zbor i gitarski orkestar Glazbenog odjela 

Učenici na maškaranom koncertu 
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PUN IDEJA I 
PROJEKATA ČEKA 
NOVE POLAZNIKE



sudjelovali su na dva natjecanja. Tako je 
učenica Tara Marmilić, pod mentorstvom 
učiteljice Ive Radulović, prof., na Međuna-
rodnom natjecanju „Mladi Padovec“ koje 
se održalo od 13. do 17. veljače u Novom 
Marofu, osvojila 3. nagradu, dok je učeni-
ca Anja Stanisavljević, pod budnim okom 
svoje učiteljice Slađane Čolović, mag. mus., 
sudjelovala na 61. hrvatskom županijskom 
natjecanju učenika i studenata glazbe i ple-
sa koje se 2. ožujka održalo u Područnom 
odjelu Glazbene škole Josipa Hatzea Kaštel 
Kambelovcu te osvojila 2. nagradu.

U siječnju je Glazbeni odjel gostovao 
na županijskoj televiziji Kanal Ri u emisiji 
„Učionica“, gdje je uz promociju svog rada, 
ujedno i najavio Dan otvorenih vrata koji 
se održao 6. ožujka i privukao mnoge ma-
lišane i njihove roditelje. Na taj su način svi 
zainteresirani imali priliku razgledati zgra-
du Glazbenog odjela i saznati sve o upisu u 
Glazbenu školu. 

- Ispred nas je veselo proljeće i nekoliko 
divnih projekata. 10. i 11. ožujka Glazbeni 
odjel je pod vodstvom pročelnice klavir-
skog odjela Jadranke Violić, prof. organizi-
rao treći Međunarodni skup glazbenih pe-
dagoga „Budućnost glazbene pedagogije“ 
na kojem će se održati niz predavanja pod 
nazivom „Reformatori i novatori“. Slijede 
nam u svibnju dani klavira „Kastav piano 
spring“ koji će obuhvatiti niz koncerata pod 
nazivom „Zagrli klavir“ i treće Međunarod-
no natjecanje za mlade klaviriste „Una cor-
da“, zatim četvrto Međunarodno natjecanje 
za mlade gitariste „Kastav Strings“ u lipnju 
te peti dječji pjevački festival „Kastafski gla-
si“ početkom srpnja u sklopu manifestaci-
je „Kastafsko kulturno leto“. Svi navedeni 
projekti održat će se u centru Kastva što će 
natjecateljima, učiteljima i mentorima iz ci-
jele Hrvatske omogućiti da borave u našem 
gradu i posjete Glazbeni odjel.

Posebno nam je drago najaviti koncert 
učitelja riječke Glazbene škole Ivana Mate-
tića Ronjgova, 18. travnja, u Guvernerovoj 
palači, na kojem će gostovati neki od učite-
lja Glazbenog odjela te koncert učitelja na-
šeg Glazbenog odjela koji će se održati 19. 
lipnja u Kastvu, a na kojem ćemo ugostiti 
neke od učitelja Glazbene škole Ivana Ma-
tetića Ronjgova iz Rijeke. Do kraja školske 
godine u planu je još mnogo drugih pro-
jekata, natjecanja, koncerata, gostovanja i 
međuškolskih suradnji u organizaciji Glaz-
benog odjela, pa se itekako veselimo što 
ćemo i dalje dijeliti radost muziciranja te 
predstavljati svoje izvođačke sposobnosti 
unutar i izvan našeg Kastva, rekli su nam iz 
Glazbenog odjela. 

Učenici stvaraju eko 
kutak za odmor

Broj učenika u Osnovnoj školi „Milan Bro-
zović“ u Kastvu, raste iz godine u godinu. I 
dok se ne izgradi nova škola, postoji stalna 
potreba pronalaska novih rješenja za provo-
đenje slobodnog vremena učenika i nekih 
izvannastavnih aktivnosti.

- Brojka od 824 učenika u redovnoj i 161 u 
Glazbenom odjelu veliko je zadovoljstvo, ali i 
odgovornost. No naši učenici nisu samo brojke 
– poznati smo po tome da ustrajno i kvalitetno 
odgovaramo na izazove i nastojimo svakome 
od njih prići kao individui. Naravno da ne ni-
ječemo postojeće poteškoće, a problem nedo-
statka prostora je nešto što ne ovisi o dobroj 
volji naših učitelja koji se na razne kreativne 
načine dovijaju kako bi održali sate dopunske, 
dodatne i ostalih izvannastavnih aktivnosti. 
Osim prostora školske knjižnice ili učiteljskih 
kabineta, naše se učitelje i učenike kad je vri-
jeme lijepo nerijetko može vidjeti u radu i na 
školskom dvorištu ili u učionici na otvorenom, 
kaže ravnateljica škole Hedi Blašković.

Nastava se odvija u dvije smjene, a sve su 
učionice uvijek pune. Ako se pak dogodi da 
između redovne i dodatne nastave imaju slo-
bodan sat, tu već nastane zbrka i gužva. Gdje 
tada provoditi vrijeme? Hodnici nisu sigurno 
krajnja solucija, gdje se često susreću i učenici 
koji pored redovne pohađaju i Glazbenu ško-
lu, pa se pridružuju učenicima iz produženog. 
Školske torbe i pribor za čas postaju predmet 
smetnje jer škola, iako velika, pretvara se u 
pravi bučni mravinjak. A mjesta za sjedenje 
niotkud. Zbog toga, kao što nam je rekla rav-
nateljica Hedi Blašković, rodila se ideja o iz-
gradnji jednog malog kutka, eko kutka, kojim 
bi se služila djeca ‘koja čekaju’. 

U projekt su se uključili učenici 3.c razre-
da koji pohađaju dodatnu nastavu Prirode 
i društva, a ujedno i korisnici dislociranog 
produženog boravka, ali i učenici Glazbene 
škole. 

- Željeli smo u ekološkom duhu urediti je-
dan kutić u našoj školi kako bi nama, ali i svim 
ostalim učenicima naše škole, boravak u čeka-
nju bio što ugodniji i primjereniji. Pritom bi-
smo izradili klupe od paleta, stolove od “špu-
la” za kablove, police od kašeta, a zidne stalke 
za limenke i bilje, također od drvenih paleta. 
Presretni smo što uspjeli prenijeti našu veli-
ku želju i strast da “hladni” kutić u našoj školi 

pretvorimo u ekološku oazu i osvojili prvo 
mjesto za eko projekte. Novouređeni kutić 
će svim našim učenicima omogućiti ugodan 
boravak u školskom prostoru između dvije 
aktivnosti te unaprijediti kvalitetu boravka 
u Školi uopće, rekla je učiteljica Iva Orlić i 
učenici njezinog 3.c, odnosno Vito Bukovac, 
Viktoria Ivanović, Katarina Klarić, Gabrijel 
Klobučar, Rafael Kodan, Marin Marčinko, 
Leon Mišović, Adrian Sinko, Marija Tadić, 
Vito Žunić.  

Početkom ožujka održala se i  radionica 
izrade namještaja i zidnih stalaka od paleta 
za školski kutić, a na radionici su uz vodite-
lja, sudjelovali i učenici i roditelji učenika 3.C 
razreda te produženog boravka. Kutić će tako 
početi poprimati svoje novo lice.

Vizija projekta bila je izraditi namještaj 
od paleta, oličiti ga i nabaviti jastuke, izra-
diti i obojiti police za knjige i vaze s biljka-
ma od drvenih kašeta, te izraditi i obojiti 
stol i stolove od drvenog koluta. Za klupe 
i stol, odnosno jednu kutnu klupu po mje-
ri, bilo je potrebno 10 paleta, a za klupu 
dvosjed tri palete i drveni kolut za stol. Za 
police za knjige bile su potrebne drvene 
kašete s tržnice (15 komada) i kotačići za 
lakše premještanje (12 kotačića). Za zid-
ne vazice s biljkama skupljene su prazne 
iskorištene boce od deterdženata, prazne 
limenke od hrane, zemlja i biljke. Bilo je 
potrebno osigurati alat, čavle, kistove i 
boje. Misija je bila i pridržavati se princi-
pa održivosti i ekoloških načela filozofije 
»upcycling«, iskorištenim predmetima 
dati novu svrhu, obrazovati učenike o fi-
lozofiji ponovnog korištenja i ostvariti su-
radnju s lokalnom zajednicom.

Prva nagrada
Osnovna škola „Milan Brozović“ iz 

Kastva s ovim je projektom osvojila prvu 
nagradu na natječaju za školske ekopro-
jekte 2022. Novog lista i Ine. Na natječaj 
su pristigle brojne prijave iz svih dijelova 
Hrvatske, a najbolji su Kastavci koji će 
prvu nagradu i iznos od 7.000 kuna po-
trošiti na realizaciju projektnog prijedlo-
ga „Eko-kutić u školi – svatko voli!“.

Detalj budućeg eko kutića

25TRAVANJ 2023.
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kastavci 
mjeseca

uvijek i razigrana, a da je i kreativna dokazala 
je na natječaju. Natječaj je bio raspisan za haiga 
formu haikua, učiteljica Iva Orlić objasnit će da 
se u toj formi uz haiku traži i jedna popratna ilu-
stracija, ali ilustrator i pisac ne moraju biti iste 
osobe. Dea je to, pogađate, sve odradila sama. 

- Ako netko želi pisati haiku ili bilo što drugo 
raditi, neka to samo radi s ljubavlju i rezultati 
će sigurno doći, rekla je Dea Jušić, svestrana 
devetogodišnja djevojčica, o kojoj će se u Ka-
stvu još zasigurno puno toga čuti.

Antonio Maggi, Roberto Zdrinšćak, Siniša 
Filčić i Goran Saftić predstavljaju Auto-sport-
ski klub Kastavac, oni su dobitnici titule Ka-
stavac mjeseca za prosinac prošle godine i oni 
čine grupu zaljubljenika u oktanske brzine, 
koji suvereno vladaju utrkama u Hrvatskoj i 
izvan njezinih granica, te svojim uspjesima i 
titulama šire dobar glas o Kastvu. 

- ASK Kastavac osnovan je 1996. godine, u 

Dea Jušić, Antonio Maggi, Roberto 
Zdrinšćak, Siniša Filčić, Goran Saf-
tić, Frano i Andre Poropat. Ako ste 

slučajno pomislili kako ni po čemu ova imena 
ne možete povezati u jednu cjelinu, grdno ste 
se prevarili. Iz više razloga. Prvo, ali ne i naj-
važnije, svi oni su Kastavci mjeseca, svojim 
su ostvarenjima obilježili kraj 2022. godine i 
početak 2023. godine. Drugo, ali i najvažnije, 
baš ovako poredani oni čine savršenu presliku 
onoga što Kastav danas predstavlja i što kao 
rijetko koja sredina u ovom našem okruženju 
uporno promovira, baš ovako poredani oni su 
idealan spoj mladosti, iskustva, ljubavi, tradici-
je, upornosti, odricanja, znanja. 

Dea Jušić, učenica je trećeg razreda Osnov-
ne škole „Milan Brozović", a titulu Kastavke 
mjeseca studenog prošle godine zaslužila je 
priznanjem pristiglim sa Svjetskog dječjeg na-
tječaja u haiku poeziji japanske JAL fundacije. 

DEA JUŠIĆ,  
ASK KASTAVAC,  
FRANO I ANDRE 

POROPAT ODNIJELI SU 
TITULE NAJKASTAVACA 
NA PRIJELAZU GODINA

Sve što radite, radite s ljubavlju! I rezultati će sigurno doći!
Iz čitavog svijeta na natjecanje je 
pristiglo 20 tisuća radova, Hrvat-
ska se istaknula s 14 laureata, među 
njima i Deom, koja je pak od svih 
sudionica bila – najmlađa.

- Ovo mi je prvi haiku za kojega 
sam dobila nagradu. Da nije bilo 
moje učiteljice Ive Orlić ja niti ne 
bih počela pisati, niti bih dobila 
nagradu, ona nam je u razredu re-
kla da napišemo haiku, kaže Dea, 
učenica 3. C razreda Osnovne ško-
le „Milan Brozović" i 2. A razreda 
glazbene škole u Kastvu i svira kla-
vir. 

Deine najbolje prijateljice za nju 
će reći da je dobra prijateljica, dru-
željubiva, djevojčica velikog srca 
koja voli pomagati drugima i koja 
je unatoč svemu spomenutom još 

Radionica izrade lutaka
Vrijedne i spretne ruke dvadesetak malih i malo većih polaznika odazvalo se 

drugoj u nizu radionica koje je organizirala Udruga Trija u suradnji s dizaj-
nericama Martinom i Ninom iz studija Cipmann. Uz kreativno vodstvo Dunje i 
Jadranke iz riječkog kreativnog ateliera za neformalno učenje likovnih tehnika, Art 
Mašina, izrađene su maštovite male prsto-lutke. Današnja radionica tematski je ve-
zana uz još jedan inspirativni povijesni dio Kastva - Crekvinu. Polaznici radionice 
izradili su lutke inspirirani likom udovice koja je prema legendi, izmučena, gladna 
i potlačena zbog nošenja pijeska na leđima s dalekog Preluka za gradnju crkve, pro-
klela tu istu crkvu koja se u trenu stropoštala i od onda nije dovršena. Crekvina je 
danas jedna od najljepših ljetnih pozornica na širim područjima, a članovi Trije ju 
smatraju jednom od najčarobnijih dijelova Kastva. Radionice izrade lutaka samo 
su neke od aktivnosti unutar projekta “Trija djeca turistički vodiči na 365 metara 
nad morem” koje sufinancira Zaklada “Hrvatska za djecu” te su nastavak projekta u 
organizaciji Udruge Trija koja se bavi dječjim turizmom i poduzetništvom. Uspjeh i 
originalnost djece turističkih vodiča prepoznao je i Državni zavod za intelektualno 
vlasništvo pa su djeca vodiči i službeno priznata inovacija u Republici Hrvatskoj na 
što su članovi Udruge izričito ponosni. 

UDRUGA TRIJA

Polaznici radionice na Crekvini

Savršene lutkice

Dea Jušić Frano i Andre PoropatKristian SirotichPiše
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tom periodu puno smo puta bili klupski pr-
vaci države, a imali smo i puno pojedinačnih 
titula. Zadnjih pet, šest godina organiziramo 
krug na Grobniku i tu smo dosta uspješni, 
pet puta smo bili najbolji organizatori. Sve 
te neke stvari ne bismo uspjeli ostvariti bez 
financijske podrške Grada Kastva, nadam se 
da će nam i narednih godina financijski po-
moći da organiziramo sve te utrke i podržimo 
naše dečke u auto-crossu i organizaciji kruž-
ne utrke na Grobniku, rekao je Goran Saftić, 
predsjednik ASK Kastavac.

Antonio Maggi bavi se automehanikom 
i aktualni je državni prvak u kružnim au-
to-utrkama, strast je naslijedio od oca koji 
je također ljubitelj brzina i utrka. Roberto 
Zdrinšćak inače je nautičar, prvak Hrvatske 
u auto-crossu koji je na utrke počeo odlazi-
ti prateći prijatelja. Najviše iskustva defini-
tivno ima Siniša Filčić Pinel, čije su vitrine 

pune trofeja. Četverostruki je pr-
vak Hrvatske, višestruki viceprvak, 
pobjednik mnogih međunarodnih 
utrka, koji ima još samo jednu ne-
ostvarenu želju u automobilizmu 
– osvojiti zlatnu kacigu Hrvatskog 
auto i karting saveza.

- Ja sam već pomalo veteran, na-
dam se da neću još odustati, da 
u meni još ima žara i srca. Ima još 
onoga staroga kova u meni,  Zlatna 
kaciga mi je velika želja, a onda ću 
objesiti „rukavice“ o klin i reći – do-
sta je, rekao je Siniša Filčić, jedna od 
najsjajnijih zvijezda ASK Kastavac i 
posljednji u nizu prošlogodišnjih 
dobitnika titule Kastavac mjeseca.

A kakav bi to novi početak bio, 
kada ga ne bi otvorile mlade sna-
ge. I to ne bilo kakvi mladići. Bra-

Sve što radite, radite s ljubavlju! I rezultati će sigurno doći!
ća Andre i Frano Poropat članovi su Frlanskih 
zvončara i ništa tu neobično ne bi bilo da Fra-
no nema devet, a Andre 12 godina, a svojoj 
mladosti unatoč oni su ipak i veliki poznava-
telji pusnih običaja, ali i  neizostavni dio Pusta 
va Kastve. Nono Edo na svoje je unuke prenio 
ljubav prema ovoj prekrasnoj tradiciji, oni su 
njegovi nasljednici u puhanju va Antonjski rog, 
pa su apsolutno u pravu svi oni koji kažu da ni 
straha za pusne užanci, dok je ovakove dece.

- To smo nasledili od našeh mami i tati, none 
i nonota i to nan se jako zapijažalo, već od mi-
ćega smo krenuli i volimo to. Naš nono Edo je 
prišal z Istri i kako su imeli veli voli on je je-
nemu odsekal rog i čuda let je tulil. Nan se je 
to pijažalo, smo provali jedan manji i onda kre-
nuli tulit va rog za Antonju. Čuvamo tradiciju, 
objasnio je 12-godišnji Andre Poropat.

- Najdraži mi je pusni pundejak kada gremo oko-
lo i zabavjamo se, nadovezao se mlađi brat Frano. 

U fokusu vrt i prirodna kozmetika
Vrt umirovljenika je postao mjesto gdje 

se osim penzića igraju djecu i sasta-
ju mladi iz susjedstva, zato su vrt nazvali 
„Kantunić za prijateli“. Osim vrtlarica i vr-
tlara koji održavaju vrt, keramičarke su zele-
nu oazu ukrasile totemom, a umirovljenice 
okupljene u radionicu ručnog rada izradile 
su mirisne šeširiće od lavandina.  

Vrt u ljetnim mjesecima radi punom pa-
rom, sastaje se Klub prijatelja knjige, odr-
žava edukacija o ljekovitom bilju, umirov-
ljenici provode tople večeri uz čašu vina i 
kakav slastan zalogaj.  

Unutar vrtlarica formirala se grupa od 
dvadesetak članica koje su naučile raditi pri-
pravke od ljekovitih biljaka: macerate, me-
leme za regeneraciju kože, balzame za usne, 

maslac za tijelo i umirujuću kremu za upa-
le. Dio proizvoda prodavale su na Zadnjen 
polnu, a pridružile su im se i polaznice radi-
onice keramike sa svojim radovima. Sav no-
vac od prodaje dale su u humanitarne svrhe. 
Keramičarke, naime, djeluju već četvrtu go-
dinu i rade u raznim tehnikama obrade bije-
le i terakote gline. Lani su izlagale u crkvici 
Sv. Trojice povodom Dana grada, a već pri-
premaju novu izložbu na kojoj će pokazati 
radove u novim tehnikama obrade.

Vrijedni su i u Klubu prijatelja knjige koji 
okuplja sve one koji vole lijepu riječ i knji-
ževnost. Tijekom proteklog razdoblja po-
sjetili su muzej „Apoksiomen“ na Lošinju, 
a prate sva kulturna događanja i kazališne 
predstave.

UDRUGA UMIROVLJENIKA

Radile su se i maske od keramike

Frano i Andre Poropat ASK Kastavac  (Antonio Maggi, Roberto Zdrinšćak, Siniša Filčić, Goran Saftić)
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Kada bi ovo bio klasičan PR tekst, 
onda bi morao početi ovako: „Me-
dika d.d. je najstarija i vodeća ve-

ledrogerija u Hrvatskoj, temeljna djelatnost 
koje je prodaja i skladištenje te distribucija 
humanih i veterinarskih lijekova, medicin-
skih proizvoda, opreme i stomatoloških po-
magala, dijetetskih, kozmetičkih, higijenskih 
i drugih proizvoda namijenjenih zdravstve-
nom tržištu“. Ma koliko su svi ovi podaci bili 
relevantni i ma koliko oni ukazivali kakvom 
se odgovornom djelatnošću ova tvrtka bavi, 
ovo ipak nije klasičan  PR tekst, već pokušaj 
da se zabilježi jedna lijepa obljetnica riječke 
podružnice Medike, koja već 65 godina skrbi 
da svi žitelji Rijeke, riječkog prstena i svih s 
Rijekom povezanih regija, niti u jednom tre-
nutku ne moraju brinuti hoće li im neki od 
spomenutih zdravstvenih proizvoda, naroči-
to onih najvažnijih što često i život znače, biti 
lako, brzo i jednostavno dostupni.

Dakle, tvrtka Medika, koja je prošle godine 
obilježila 100 godina postojanja, svoje prvo 
skladište, odnosno Podružnicu Rijeka, otvori-
la je 1958. godine, 29 godina kasnije tvrtka je 
preselila podno Kastva, pa je  na adresi Tome-
tići 14B, u ugodnom ambijentu borove šume, 
tvrtka dobila reprezentativan logistički centar 
zahvaljujući kojemu mogu, a pritom se iteka-
ko uvažavaju potrebe tržišta i partnera tvrtke, 
poslovati po najmodernijim standardima sva-
kodnevno se susrećući s novim izazovima.

- Da, moram priznati da je izazovno biti na 
čelu riječke podružnice Medike, ali izazovi 
su nama zadovoljstvo. Naime, trudimo se da 
zatečenu poziciju zadržimo i uvijek smo lider 
na tržištu. A čim ste vi lider na tržištu, onda 
je tu uvijek prisutna borba za održavanje te 
liderske pozicije. Mi smo lideri u ljekarnič-
kom kanalu i u bolničkom kanalu, naši kupci 
su ljekarne i bolnice. Uz to normalno opskr-
bljujemo i domove zdravlja, nastavne zavode 

opticaju, za to su krive neke druge sile, često 
one na koje se ne može utjecati, ako je lijek 
dostupan, zahvaljujući djelatnicima Medike 
svi će ga dobiti na vrijeme. 

- Veledrogerija je veletrgovina lijekovima. 
Mi smo spona između proizvođača lijekova i 
ljekarni, bolnica, ordinacija. Kada je Medika 
otvorila skladište u Rijeci, a na početku je to 
bilo samo skladište koje je potom preraslo u 
podružnicu, onda je kroničar toga vremena 
ustvrdio: „Kako se uvijek kaže da je lijek naj-
djelotvorniji ako je dan na vrijeme, postaje 
jasno da su građani s područja koje gravitira 
Rijeci od tog trenutka mogli biti još brže op-
skrbljeni lijekovima i ostalim medicinskim 
potrepštinama – imati lijek na dohvat ruke.“ 
Naravno da je i danas tome tako. Ako vas na-
zovu iz KBC-a Rijeka i kažu da hitno trebaju 
određeni lijek, a naravno da je u tom slučaju 

Damir Hört:  
Razumijevanje želja i 
potreba kupaca ključ 
je našeg uspjeha

MEDIKA PODRUŽNICA 
RIJEKA OVE GODINE 
OBILJEŽAVA 65 
GODINA USPJEŠNOG 
RADA

za javno zdravstvo, sve zdravstvene 
ustanove,  liječničke privatne ordi-
nacije i stomatološke ordinacije, kao 
i specijalizirane trgovine najširim 
asortimanom proizvoda. To su sve 
naši kupci. Područje koje mi pokri-
vamo je područje Primorsko-goran-
ske, Istarske, Ličko-senjske županije 
i Grad Karlovac, odnosno Karlo-
vačku županiju, započet će Damir 
Hört, direktor Medike Podružnica 
Rijeka, tvrtke koja je itekako važna 
spona u kvaliteti života svih nas i u 
tom zamišljenom lancu zdravstve-
nog sustava, premda se o njoj go-
tovo pa i ne govori, a naročito se ne 
govori kada je riječ o problematici 
zdravstvenog sustava. Drugim ri-
ječima, ako ponekog lijeka nema u 

Zadovoljstvo svih naših djelatnika nam je jako bitno i ulažemo maksimalne napore kako bi Medika 
imala zadovoljne i motivirane djelatnike. Nadamo se i želja nam je da u tome i uspijevamo, kaže 
direktor riječke podružnice Medike

Kristian SirotichPiše

Damir Hört, direktor Medike Podružnica Rijeka

poduzetnici
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nekom život ugrožen, mi ga dostavimo za 15, 
20 minuta, do Pule nam u hitnoći treba sat i 
15 minuta. Da, mi smo važna spona i to ap-
solutno tako  doživljavamo, nastavit će prvi 
čovjek riječke podružnice, koji ne krije da se 
u Mediki itekako puno pažnje posvećuje od-
nosu prema svim zaposlenicima.

Medika Podružnica Rijeka ima pedesetak 
zaposlenih, budući da je riječ o logističkoj 
tvrtki u strukturi prevladavaju djelatnici sa 
srednjom stručnom spremom, ali za razli-
ku od mnogih kompanija sličnog poslovnog 
opredjeljenja, veći je broj žena. Tko ima ili 
je imao priliku posjetiti riječku podružnicu u 
Tometićima, tko s ovom tvrtkom surađuje na 
poslovnom ili pak na obrazovnom planu bu-
dući da je Medika ujedno i nastavna baza stu-
diju farmacije, taj će uvidjeti ili je već mogao 
uvidjeti da posao funkcionira savršeno, ali u 
jednoj vidno kvalitetnoj i opuštenoj atmosferi.

- Zadovoljstvo svih naših djelatnika nam je 
jako bitno i ulažemo maksimalne napore kako 
bi Medika imala zadovoljne i motivirane dje-
latnike. Nadamo se i želja nam je da u tome 
i uspijevamo. Svima nama zajedno glavna 
preokupacija su kupci, jer je zadovoljstvo ku-

paca naš prioritet, jedan od glavnih 
zadataka i naše najveće zadovoljstvo. 
Nastojat ćemo našim trudom, pro-
fesionalnošću i stručnim znanjem i 
ubuduće zadržati stečenu lidersku 
poziciju na tržištu, jer razumijevanje 
želja i potreba kupaca ključ je našeg 
uspjeha. Kompetentni i profesional-
ni djelatnici Medike kroz stalni kon-
takt neprestano informiraju sadašnje 
i potencijalne korisnike naših usluga 
o svim novinama na zdravstvenom 
tržištu, nastavit će Damir Hört.

Kako kaže prvi čovjek riječke po-
družnice, oslanjajući se na tradiciju, 
ali i inovativan pristup u svakodnev-
nom poslovanju, Medika postavlja 
nove standarde u kvaliteti usluge, 
pa onda i ne čudi da već više od pet 
desetljeća tvrtka ima status tržišnog 
lidera među veledrogerijama. Osim 
toga, u sustavu javne nabave zdrav-
stva, Medika je dobavljač s najvećim 
brojem dobivenih ugovora pa onda i 
ne čudi da su neke brojke doista im-
presivne. Djelatnici Medike, primje-

rice, godišnje prijeđu 3.750.000 kilometara 
diljem Hrvatske i dostave više od 68 milijuna 
kutija raznih dimenzija.

- Naša temeljna djelatnost je prodaja, skla-
dištenje i distribucija i to se odvija po točno 
utvrđenom rasporedu. Kao veledrogerija ori-
jentirani smo na poslovanje u koje su uključe-
ni samo poslovni subjekti, prije svega ljekar-
ne, bolnice te ostali sudionici zdravstvenog 
sektora. Iako se dio narudžba odvija i putem 
interneta, naši procesi počinju od telefon-
ske prodaje. Kroz telefonsku prodaju odvija 
se svakodnevni kontakt s kupcima po točno 
određenom dnevnom rasporedu zvanja kupa-
ca, a naši stručni djelatnici kupcima su na ras-
polaganju ne samo da bi primili narudžbu, već 
i da bi osluškivali njihove potrebe i mišljenja. 
Sve primljene narudžbe dostavljaju se u skla-
dište, gdje se roba slaže za svakog kupca i to 
brzo, točno i uredno. Da bismo sve to uspjeli 
koristimo najmoderniju tehnologiju, imamo 
najmoderniji logistički sustav WMS, ulažemo 
u moderne procese distribucije lijekova prate-
ći nove tehnologije, mogućnost pogreške sve-
dena je na minimum, naš je prioritet skratiti 
vrijeme od trenutka narudžbe pa sve do ispo-
ruke na dostavno mjesto, zadovoljno govori 
Damir Hört.

- U Mediki sam 20 godina, u tom periodu 
mi smo obilježili 50 godina uspješnog rada, 
dobili smo priznanje Hrvatske gospodarske 
komore i Primorsko-goranske županije, kao 
i za 60 godina uspješnog rada. Podno Kastva 
smo od 1987. godine, jako surađujemo s Gra-
dom Kastvom, ti kontakti su neminovni i cije-
nimo sve što se radi u Gradu Kastvu. U posje-
ti su nam bili i gradonačelnik Matej Mostarac 
sa svojim najbližim suradnicima. Osim toga, 
moram naglasiti da svi naši djelatnici žive 
na području grada Rijeke i okolice, a više od 
deset posto djelatnika nam dolazi s područja 
grada Kastva, zaključit će Damir Hört.

Poslovna zgrada podružnice Medike u Tometićima izgrađena je 1987. godine, prije 
četiri godine sve je kompletno uređeno, odnosno pretvoreno u jedan moderni logistič-
ki centar, u kojemu je naglasak stavljen na apsolutno svaki detalj, a sve s ciljem optima-
lizacije, racionalizacije, modernizacije i edukacije.

- Kapaciteti su nam trenutačno dobri, zadovoljavaju naredni period. Prije četiri go-
dine smo obnovili staru zgradu Medike, napravili smo kompletno novu fasadu, interi-
jer upravne zgrade, u protekle dvije godine radili smo na fasadi skladišta, na još nekim 
detaljima koji se od nas traže da bismo imali certifikat za prodaju lijekova, promijenili 
smo sustav ventilacije, rasvjete, za čuvanje zapaljivih tvari, imali smo ideju i proširiti ka-
pacitete, ali trenutačno nas ovi postojeći zadovoljavaju. Još ćemo mi to sve sigurno malo 
ušminkati i obnoviti, to će nam biti dostatno za idućih desetak godina, kaže Damir Hört. 

Moderni logistički centar u Tometićima

Logistički cenzat u Tometićima Na dohvat ruke bolnicama i ljekarnama



poduzetnici

Još dok je informatička dje-
latnost bila u začecima, Mile 
Pavlić i Igor Zamlić u svojem 
su Kastvu prije tri desetljeća 

pokrenuli malu, ali vrijednu IT tvrt-
ku. Bila su samo njih dvojica i nisu 
ni sanjali da će RIS postati ono što je 
danas, ugledna IT tvornica za specija-
lizirana poslovna rješenja. 

- Nismo krenuli iz garaže kako to 
obično biva u IT svijetu, već iz dnev-
nog boravka opremljenog radnim sto-
lom i računalom. Svakodnevno smo 
nakon  ‘pravog’ posla, radili na projek-
tu RIS. Ponekad smo radili i po 14 sati 
dnevno, prisjetio se početaka Kasta-
vac Igor Zamlić. 

Tada su informacijske tehnologi-
je bile daleko od onoga što su danas. 
Projektirati i graditi poslovne sustave 
bio je jednostavniji dio, a najveći iza-
zov bio je osvijestiti poslovnu zajedni-
cu o važnosti tehnologije i pripremiti 
ih na digitalnu revoluciju, govori Za-
mlić objašnjavajući kako je promjena 
bilo mnogo, a najveća RIS-ova snaga 
bila je sposobnost prilagođavanja i 
prihvaćanje trendova. U PGŽ-u je u 
to vrijeme djelovalo 15-ak IT tvrtki, 
od svih njih do danas opstao je i dalje 
raste jedino RIS.

Za razliku od većine domaćih IT 
tvrtki koje su se opredijelile za dis-
tribuciju i implementaciju stranih 
rješenja, RIS svoje poslovanje temelji 
isključivo na proizvodnji, implemen-
taciji i održavanju vlastitih rješenja. 
U svojem portfelju ima 30 proizvo-
da i više od 100 projekata. Svi su oni 
nastali prema postulatima MIRIS-a, 
prve i jedine hrvatske metodologije 
koja je ujedno i ponosni nosilac zna-
ka “Izvorno hrvatsko“. RIS je imple-
mentirao najsigurnije svjetske prakse 
u svoje poslovanje i često je donosio 
tehnološke novitete. Jedna je od pr-
vih tvrtki koja je na domaćem tržištu 
ERP sustav ponudila kao uslugu u 
Cloudu, a mnogi je smatraju začet-
nikom razvoja Spend management 
rješenja na ovim prostorima. RIS je 
prepoznatljiv u prvom redu po kva-
liteti svojih proizvoda i usluga te pr-
venstveno po dobroj komunikaciji i 
održavanju kvalitetnih odnosa s po-
slovnim partnerima i korisnicima. O 
postignućima i radu svjedoče brojne 

RIS Software stvorio je IT tradiciju 
na kojoj danas stvara nove vrijednosti

nagrade i priznanja. Ipak, iz njihove per-
spektive, svojim najvećim priznanjem 
smatraju lojalnost korisnika, a s nekima 
od njih su i ostarjeli. 

- Croatia osiguranje, Croatia banka i 
HRT… s njima smo otkrivali čari digital-
ne transformacije domaćeg gospodarstva. 
Oni su bili pioniri u digitalizaciji, smatra-

mo ih svojim partnerima. I dan danas smo 
zajedno, ističe.

RIS je zajedno uvijek bio i ostao sa svo-
jom Kastavštinom. 

- S Gradom smo od početka razvili od-
nos ispunjen poštovanjem, međusobnim 
razumijevanjem, podrškom i suradnjom. 
Kastav kao lokacija posebno je atraktivan 

USPJEŠNA KASTAVSKA TVRTKA SLAVI 30. ROĐENDAN

Igor Zamlić i Mile Pavlić Broj djelatnika će uskoro značajnije rasti
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RIS Software stvorio je IT tradiciju 
na kojoj danas stvara nove vrijednosti

Tijekom tri desetljeća 
tvrtka je postala brand 
za razvoj, implementaciju 
i održavanje autorskih 
poslovnih IT rješenja. 
Zapošljava 45 
visokoobrazovanih 
djelatnika, surađuje s 
renomiranim klijentima, 
osvaja inozemna tržišta 
i ima velike planove za 
budućnost

USPJEŠNA KASTAVSKA TVRTKA SLAVI 30. ROĐENDAN

Kade nego 
doma!

- Judi su me puno puti pitali zač 
smo firmu smestili va Kastve, boje 
reć pul Rešetari. A zač? Aš je moj-
mu kompanjonu Miletu i mane 
bilo naredno i blizu domi. A kade 
bin drugačije nego okol Kastva, 
kade nego ‘doma’, kade san živel, 
va školu hodil i se ča je rabilo? 
A sada nakon toliko let, mi je još 
draže. Kad se štufan delat ili leh 
za malo nogi protegnut zijden na 
pergul pogledan va more, pa mi 
pogled pasa malo desno i zmislin 
se kako smo ko mularija poteko-
vali tu po Kundajeve, delali pu-
kalnice od bazga ili fičići od jase-
na. A onda još desno, Na Brdeh, 
jedna položena ravan na koj smo 
potekovali za balun ko zmuće-
ni, a onda si mučni, trudni, raz-
bijeneh koleni šli doma. Pogled 
opet leti prema moru i ferma se 
na jednoj kuće, jeno dvesto me-
tar od firmi. E ta kuća je kuća va 
koj san živel skoro cel svoj do-
sadašnji život do pre četire/pet 
let. Vavek će to bit moja kuća, 
ma čigova ona bila zaspraven. 
No, i ča ni sad lagje poć delat na-
prvo.

Igor Zamlić, suvlasnik RIS d.o.o.

S proslave 25. rođendana RIS-a u Kastvu

Broj djelatnika će uskoro značajnije rasti RIS-ovci na B2B run 2022

kod poslovnih partnera koje ne ostavlja 
ravnodušnima, objašnjava Zamlić do-
dajući kako su šetnja po gradu i ručak 
nakon poslovnog sastanka izvrsna stra-
tegija za opuštanje poslovnih partnera.

Digitalni trendovi neprekidno se mije-
njaju, tehnologija napreduje sve brže, a 
RIS nastavlja s inovacijama, edukacijama 

i pokretanjem promjena. Naravno, sve iz 
svoje mirne i sigurne luke – grada Kastva. 

U početku je želja bila stvoriti lijepu 
budućnost za svoju djecu, a sada imamo 
puno djece, s osmjehom zaključuje Za-
mlić misleći pritom na 45 trenutačnih 
djelatnika čiji će broj uskoro značajno 
rasti. 
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Noeli Karlović i Ante Matijević, 
oboje članovi Karate kluba Kastav, 
sportaši su godine Grada Kastva, 

najboljim kastavskim sportskim kolektivom 
proglašen je Tenis klub Kastav, tenisač Rene 
Bertos (TK Kastav) najuspješniji je mladi 
sportaš, odbojkašica Karolina Jorgić (OK Ka-
stav 1998) najuspješnija je mlada sportašica, 
Adriana Nadilo, trenerica OK Kastav 1998, 
dobila je priznanje za najuspješniju sportsku 
djelatnicu u minuloj godini, dok je priznanje 
za dugogodišnjeg sportskog djelatnika otišlo u 
ruke Gorana Saftića, predsjednika Auto sport 
kluba Kastavac.

Najkraći je to mogući rezime svečanosti 
proglašenja najboljih sportašica i sportaša 
Grada Kastva za 2022. godinu, održane u 
Sportskoj dvorani „Matija Katalinić”, na kojoj 
se je okupio impozantan broj sportaša i spor-
tašica svih uzrasta, ali i sportskih djelatnika, 

Noeli Karlović i Ante Matijević laureati
Najbolji klub je TK Kastav,
najbolja mlada sportašica 
i sportaš su odbojkašica 
Karolina Jorgić i tenisač 
Rene Bertos, Adriana 
Nadilo najuspješnija je 
sportska djelatnica, a 
Goranu Saftiću uručeno je 
priznanje za dugogodišnjeg 
sportskog djelatnika

sportskih veličina poput slavne odbojkašice 
Sanje Gamma, boksača Marija Šivolije Jeli-
ce, ali i posebnog gosta, kastavski sportski 
dan uveličao je i Joško Jeličić, proslavljeni 
hrvatski nogometaš i nekadašnji nogometni 
reprezentativac.

U kastavskom auditoriju bila je i Sonja 
Šišić, pročelnica Upravnog odjela za sport, 
kulturu i tehničku kulturu PGŽ-a, Matej 
Mostarac, gradonačelnik Grada Kastva, 
Dean Jurčić, zamjenik gradonačelnika, Mi-
rela Smojver, predsjednica Gradskog vijeća, 
Fernando Kirigin, gradonačelnik Opatije, 

Mladi sportaši imaju sve bolje uvjete treniranja

Dorotea Pešić-Bukovac, predsjednica Riječ-
kog sportskog saveza.

Kastav je grad koji voli i potiče sport, svo-
je sportske klubove i sportaše, koji s poseb-
nom pažnjom stvara uvjete i potiče aktivno-
sti svojih građana, posebno djece i mladih, 
a onda i rekreativaca, umirovljenika. Kastav 
je grad koji ima jednu od najstarijih sport-
skih manifestacija u Republici Hrvatskoj, 
Kastafske sportske igre ove će godine obi-
lježiti svoj 60. rođendan, ali i grad koji iz 
godine u godinu sve više obogaćuje, uređu-
je, obnavlja svoju sportsku infrastrukturu, 

Kristian Sirotich
Piše
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sport

U SPORTSKOJ 
DVORANI „MATIJA 
KATALINIĆ” 
PROGLAŠENE 
NAJBOLJE 
SPORTAŠICE I 
NAJBOLJI SPORTAŠI 
GRADA KASTVA ZA 
2022. GODINU

Rukometni klub KASTAV: Petar Anić, Lucija Osojak, Ivano Sveško, Mario Vičević, Duje Bobanović, Matej Babarović, Vlah 
Dakota, Fran Zamaklar, Fran Briški, Ivan Dragozetić, Sara Bebek.
Šahovski klub KASTAV: Sven Rožajac, Gabriel Klobučar, Juraj Lipej, Fjodor Pavlović, Vito Vlah, Eni Bratović, Antonio Brato-
vić, Gabriel Pačić, Alan Pačić, Karlo Kopić, Vid Tomić, Leon Vukelić, Luka Travan, Antonio Grlić, Nino Jutriša, Valentin Stanić, 
Toni Česen, Zvane Orlić, Kim Devjak.
Školsko sportsko društvo ZVIRIĆ: Patrik Turk, Leon Vičić, Milan Čubra, Luka Zjačić, Niko Jović, Noa Korlević, Leon Šerifi, 
Tin Petrlić, Filip Martinović.
Odbojkaški klub KASTAV 1998: Ana Antunović, Viktorija Juriša Tot, Petra Šašić, Luna Prošić, Laura Stanić, Karin Sušanj, 
Tonka Stipaničev, Anđela Bukovac. 
Košarkaški klub KASTAV: Lovro Mijolović, Dominik Lukež, Luka Mutić, Andrej Korošec, Filip Musulin, Karlo Andlar, Viktor 
Vidmar, Raul Simčić, Marko Spasojević, Raul Perić, Josip Mihaljević, Erik Tomac, Borna Gregorović, Jan Matijević.
Karate klub KASTAV: Jan Marić, Laura Prošić, Lena Janković, David Vučak, Tara Eraković, Lea Todorović, Viktoria Ivanović, 
Jakov Prskalo, Luka Martinović, Anni Matijević, Ivor Čučak, Natali Bezina, Raul Karabaić.
Ju jitsu klub KASTAV: Dian Mazlami, Toma Alaupović, Alan Pačić, Gabrijel Pačić, Gabrijel Mišćević, Loren Bašić, Adrijan 
Mušnjak, Luka Šamanić, Antonio Bratović, Fjodor Pavlović, Ante Rančić, Mark Kaurin.
Malonogometni klub FANTINA: Narajan Pawar, Lukas Bukovac, Borna Krčelić, Gabrijel Trinajstić, Toni Žauhar, Fran Pavlo-
vić, Marko Kumburović, Danijel Kušec, Mateo Saršon, Filip Vojvodić, Antonio Brlas. 

Nagrađeni perspektivni sportaši



Matej Mostarac: U sportu  
80% školske djece 
- Ono što je najbitnije mi smo se jasno odredili na sport djece i na re-
kreaciju, profesionalizam i profesionalni sport prepustili smo nekima 
većima i jačima, ali mi smo si zaista dali truda da se svako dijete tije-
kom školovanja upiše u neki sportski klub, da sada zaista ima paletu 
sportova koje može odabrati, osamdeset posto školske djece članovi 
su nekog našeg kluba, a nama je to najveća nagrada. Trudit ćemo se 
razvijati sportsku infrastrukturu i dalje, naravno da ima projekata i 
nove dvorane, novih igrališta, pa i bazena, ali idemo korak po korak. I 
rezultati će sigurno doći, ističe gradonačelnik Matej Mostarac.

Noeli Karlović i Ante Matijević laureati

regiji, zaista se mogu podičiti sjaj-
nim rezultatskim ostvarenjima, pa 
su tako posebna priznanja otišla u 
ruke Nives Jelovica, boćarice Labi-
na, Alexa Saršona, ribolovca Sport-
sko-ribolovnog društva Kantrida 
koji je ostao zabilježen kao najmlađi 
ikad sudionik svjetskog prvenstva, 
brončanog jedriličara sa svjetskog 
juniorskog prvenstva Leona Sche-
idla, člana kostrenskog Galeba, Pe-
tru Mance, plivačicu Nevere, koja 
je na ljetnom i zimskom državnom 
prvenstvu osvojila nevjerojatne 23 
pojedinačne medalje, Denisa Emša, 
judaša Judo kluba Rijeka, Lorenu 
Smojver, odbojkašicu Hrvatskog 
akademskog odbojkaškog kluba 
Rijeka, Miu Marčić, gimnastičarku 
Rijeke, te Domenica Dubrovića, te-
nisača Kvarnera.

Nagrade i priznanja laureatima su 
uručili gradonačelnik Matej Mosta-
rac, njegov zamjenik Dean Jurčić, 
predsjednica Gradskog vijeća Mire-
la Smojver, predsjednik odbora za 
sport i tjelesnu kulturu Bojan Mar-
čić i posebni gost svečanosti Joško 
Jeličić, a poseban obol svečanosti 
svojim je glazbenim umijećem dala 
i Martina Majerle.

Mladi sportaši imaju sve bolje uvjete treniranja

Roni Bertos primio je nagradu za TK Kastav, najbolji klub Rene Bertos, najbolji mladi sportaš Adriana Nadilo, najbolja sportska djelatnica

Karolina Jorgić, najbolja 
mlada sportašica

Ante Matijević, najbolji sportašNoeli Karlović, najbolja sportašica

pa onda nikoga ne bi trebala čuditi 
činjenica da su rezultati kastavskih 
sportaša, kao i onih koji su nadišli 
sredinu u kojoj žive, iz godine u go-
dinu sve značajniji i bolji.

Najbolji primjer za to su Noeli i 
Ante, oboje članovi Karate kluba Ka-
stav, koji su imali zaista nevjerojatnu 
sportsku 2022. godinu, Noeli kara-
te trenira od svoje četvrte godine i 
prošle je godine postala državnom 
prvakinjom, osvojila je pritom i zlat-
nu medalju na Kupu Hrvatske, a bila 
je i viceprvakinja Balkana u Beogra-
du, dok je Ante, koji karate trenira od 
treće godine i do sada u karijeri je već 
osvojio više od stotinu medalja, bio 
državni prvak u svojoj kategoriji i pr-
vak Balkana u Beogradu.

Naravno da Kastav nije zaboravio 
niti svoje sportaše u klubovima u 

Joško Jeličić: Uživajte u onom 
što radite i volite sport
- Dolazim iz male sredine kao što je Solin, koji je predgrađe Splita, baš 
nekako kao što je Kastav grad što se naslanja na Rijeku, pa mi je jasna 
definicija tih malih sredina. Znam koliko je sport važan i kada me je 
David Burburan pozvao nisam dvojio niti jedne sekunde. Svim spor-
tašima, ne samo mladima, poručujem da uživaju u onome što rade, 
bez obzira bavili se sportom, profesionalno, amaterski ili rekreativno, 
odnosno prvo i osnovno je da vole sport kojim se bave. Onim sporta-
šima koji su na početku poručujem da slušaju svoje roditelje, slušaju 
trenera koji im želi isključivo dobro, moraju voljeti kolege i odrastati 
s njima i razvijati se u zdravu osobu. Obrazovanje uvijek mora biti na 
prvom mjestu, a onda tek sve ostalo, zaključio je Joško Jeličić.
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Od kada postoje školska 
sportska društva, klubovi 
ili školske  ekipe, od kada se 

djevojčice i dječaci natječu u raznim 
sportovima i raznim godištima i brane 
boje svoje škole, postoje i rasprave je li 
to osmišljeno na najbolji način, može li 
se štogod promijeniti, tko će to voditi? 
U nekim sređenim društvima sport u 
školama je način života i pitanje presti-
ža, što se za Hrvatsku ipak ne bi moglo 
reći. No, to ne znači da ne postoje svije-
tli primjeri, oni koji djecu na pravi način 
okupljaju oko školskih boja, promovira-
jući pritom natjecateljski duh, zajedniš-

Naš Zvirić je najbolji dokaz da škola 
može biti mjesto sretnog odrastanja

PROFESORICA MILENA OBRADOVIĆ KONJEVODA USPJEŠNO  
VODI ŠKOLSKO SPORTSKO DRUŠTVO OŠ  „MILAN BROZOVIĆ“

Uspostavili smo jako 
dobru suradnju na 
relaciji škola-klub, niti 
kod jednog trenera u 
Kastvu nikada nisam 
doživjela nekakav 
otpor. To jako puno 
znači, naglašava Milena 
Obradović Konjevoda

Državni prvaci u plivanju i trenerica Milena 
Obradović Konjevoda

Atletska liga i osvojeno drugo mjesto

Kristian SirotichPiše

sport

tvo i zdrav način života. 
Jedan takav primjer je i Školsko 

sportsko društvo Zvirić, sportašice 
i sportaši kastavske Osnovne škole 
„Milan Brozović“ imaju ono što mno-
gi njihovi vršnjaci u mnogim školama 
nemaju, voditeljicu koja je potpuno 
predana svome pozivu i kojoj nije 
problem potruditi se da svako dijete 
pronađe u sportu nešto za sebe. 

- Školsko sportsko društvo Zvirić 
djeluje već tridesetak godina, pokre-
nuo ga je pokojni profesor Dragoljub 
Cvetković i uspješno smo opstali sve 
ove godine. Budući da smo velika ško-
la i da imamo puno sportašica i spor-
taša, ali i puno ponuđenih sportova, 
nastojimo što je moguće više djece 
prijaviti za natjecanja, omogućiti im 
da se uključe jer bila bi prava  šteta da 
netko od njih propusti prigodu natje-
cati se u svom sportu. Upravo zbog 
toga svake godine okupimo jako velik 
broj djece, otprilike 150 djevojčica i 
dječaka tijekom godine se natječe za 
Školsko sportsko društvo Zvirić, za-
počet će Milena Obradović Konjevo-
da, profesorica tjelesne i zdravstvene 

U Školsko sportsko društvo Zvirić uklju-
čena su djeca od petog do osmog razreda 
osnovne škole, no to ipak ne znači da su oni 
najmlađi ostavljeni po strani. U Kastvu i o 
njima vode brigu.

- Za najmlađe imamo projekt zaboravlje-
nih sportova, kojega je pokrenuo Grad Ka-
stav i njihov David Burburan. Tu je i zajed-
nički projekt Kastav pliva. Također, imamo 
i akciju Matijini dani, kada radimo humani-
tarne akcije, kroz sve naše projekte i akcije 
pokušavamo uključiti mlađu djecu. Često 
me znaju pitati poznajem li ja zaista svu dje-
cu u školi. Ali ja gotovo pa zaista i poznajem 
svu djecu, a imamo negdje oko 900 učeni-
ka. Imamo mi i univarzalnu sportsku školu, 
naša dvorana je konstantno puna djece. I to 
je ono što nas čini zadovoljnima, ponosno 
govori Milena Obradović Konjevoda, koja 
je u Kastvu pokrenula i sportski dan, pa su 
jedan dan u godini apsolutno svi sudjelovali 
u nekom od sportskih natjecanja,  

Suradnja s Gradom 
Kastvom
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ZIMSKA LIGA TRČANJA

Slavili tenisač Dario Zorica  
i članovi Jiu jitsu kluba 

kulture i već devet godina voditeljica 
sportskog kolektiva kastavske škole, 
koja itekako dobro zna što znači baviti 
se sportom budući da je i sama neka-
dašnja vrhunska sportašica, koja je u 
karateu bila i članica hrvatske nacional-
ne vrste.

Kastav se nametnuo kao sredina koja 
brine o zdravlju svoje budućnosti, pa 
su i sve sportske udruge i škola prigrlile 
takav način razmišljanja:

- Grad Kastav se zaista potrudio i 
lijepo uredio sva vanjska igrališta, a 
pokazalo se da djeca to vole, da vole 
nakon škole ostati na igralištu. Primje-
rice, kada je napravljen Boćarski dom 
imali smo akciju s boćarima gdje smo 
sve razrede odveli na prezentaciju bo-
ćanja i tu smo njima pomogli da dođu 
do pomlatka. Djeca se stalno hvale 
da imaju natjecanja, da osvajaju me-
dalje. I općenito ta sinergija u Kastvu 
jako dobro funkcionira. Inače nisam 
Kastavka, ali sam jako zadovoljna. 
Lijepo su me prihvatili svi treneri, us-
postavili smo jako dobru suradnju na 
relaciji škola-klub, niti kod jednog tre-
nera u Kastvu nikada nisam doživjela 
nekakav otpor, što god mi zatreba po 
pitanju organizacije svi su spremni 
uskočiti i pomoći. To jako puno znači. 
Kolege tjelesnjaci se u mnogim ško-
lama jako žale na klubove, ja moram 
naglasiti da imam odličnu suradnju s 
klubovima, nastavlja Milena Obrado-
vić Konjevoda.

E pa onda nije niti čudno da kao še-
ćer na kraju dolaze i rezultati, iz godine 

Ekipa kastavskog Jiu jitsu kluba

David Marot na postolju

Gimnastičarke treće u županiji s Anamarijom Herman

u godinu sve su kvalitetniji i bolji, mlade 
Kastavke i Kastavci su glas svojega Zviri-
ća pronijeli u mnogim sportovima. 

- Bez obzira o kojem je sportu riječ 
naša su natjecanja uglavnom ekipna, 
mi uvijek nastupamo kao ekipa i da bi 
se moglo ići na državnu razinu ekipa 
škole mora prvo ostvariti dobar rezul-
tat na županijskoj razini. Ove godine su 
tako naši plivači osvojili prvo mjesto na 
državnom prvenstvu, a prošle godine 
su recimo bili treći. No, malo su sazreli, 
malo su odrasli, taman toliko koliko je 
bilo potrebno da osvoje zlato. Odbojka-
šice su nam, pak, bile treće u županiji, 
vjerovali smo da mogu više, ali i time 
smo jako zadovoljni. Inače, od kada sam 
voditeljica Školskog sportskog društva 
Zvirić bili smo državni prvaci i u košar-
ci, naravno u suradnji s Košarkaškim 
klubom Kastav, to je bila generacija u 
kojoj je bio pokojni Matija Katalinić i 
to mi je rezultat kojega nikad neću za-
boraviti zato što je pola te momčadi bilo 
u razredu kojem sam bila razrednica. 
Prošle godine veliko smo iznenađenje 
napravili u kros trčanju, dečki peti i še-
sti razred su bili viceprvaci Hrvatske. 
Veseli me da na državnu razinu idemo 
i sa sportovima u kojima nikad nismo 
bili prisutni, poput krosa ili plivanja ili 
atletike, u kojoj su naši dečki ove godi-
ne bili drugi u PGŽ, govori profesorica 
Milena.

No, jedna je stvar ipak čini posebno 
ponosnom, a i na najbolji način opisu-
je temeljnu misiju Školskog sportskog 
društva Zvirić.

- Puno se toga može napraviti kroz 
igru, a da se pritom otkriju djeca koja 
možda na prvu ne djeluju sportski talen-
tirano. Evo, konkretno, jako sam pono-
sna na jednog svog učenika, on je šesti 
razred, učenik je s dijagnozom epilepsi-
je. Volio je bacati vortex i na Erste plavu 
ligu u atletici sam ga poslala baš na to 
natjecanje. Kada smo došli na natjeca-
nje vidjeli smo da nema vortexa, ali ima 
kugle. I naučili smo mi bacati kuglu i on 
se plasirao na državno prvenstvo i prije 
mjesec dana je na državnom prvenstvu 
za svoj uzrast osvojio četvrto mjesto. 
To dijete je dobilo na samopouzdanju, 
puno je otvoreniji u razredu, a ja sam sil-
no ponosna na sebe jer sam mu pomo-
gla da se on sam negdje pronađe. A sve 
ostalo je, naravno, na njemu, zaključit će 
Milena Obradović Konjevoda i za kraj 
dodati:

- Da, Zvirić je najbolji primjer da ško-
la može biti sretno mjesto za odrastanje!

Kastavac David Marot, član Atletskog kluba Rika, 
ukupni je pobjednik riječke Zimske lige u trčanju. Fi-
nalno natjecanje održalo se u Kostreni nakon Fužina, 
Kraljevice, Kostrene, Kastva, Bakra i Čavli. U borbi 
za poredak natjecalo se oko 120 trkača svih uzrasta, a 
potrebno je bilo nastupiti na barem pet od osam utrka 
kako bi se ostvario plasman ukupnom poretku. Među 
ženama sveukupnu pobjedu odnijela je Marina Juranić.

AK Rika i David Marot uspješno su organizirali i novu 
adventsku trail utrku Tri kastafska vrha koja je okupila 
čak 250 trkača iz Italije, Slovenije i Hrvatske. Od ove 
godine kreće 1. Hrvatska trail liga u organizaciji Hrvat-
skog atletskog saveza i Komisije za trail, ultra i planinsko 
trčanje. Za prvu godinu je predviđeno 14 utrka iz cijele 
države, a Liga završava 16. prosinca upravo s utrkom Tri 
kastafska vrha i završnom ceremonijom u Kastvu. 

Kastavski sportaši nastavljaju nizati državne uspjehe, 
a u proteklom razdoblju najuspješniji su bili članovi Jiu 
jitsu kluba Kastav i Tenis kluba Kastav – Rudno.

Mladi tenisač Dario Zorica nastupio je na HEP dvoran-
skom prvenstvu Hrvatske do 14 godina i nakon tri sata 
prave borbe uspio je stići do naslova državnog prvaka. U 
tri seta rezultatom 7:5 4:6 6:3 nadjačao je Ivana Dumbovi-
ća (Hatk Zagreb) i ostvario još jedan sjajan rezultat.

Na Prvenstvu Hrvatske za mlađe uzraste i Varaždin 
open 2023, Arena Varaždin, 

Jiu jitsu klub Kastav ostvario je sjajne rezultate: Nerkis 
Kadrija – zlatnu medalju, Ruben Erlić srebrnu, a Luka 
Jelić broncu. Na četvrtim mjestima bili su također njiho-
vi članovi: Lucas Srdoč, Ivano Bačić i Andrea Karleuša.

Marot ukupni pobjednik

DRŽAVNI USPJEH 
KASTAVSKIH SPORTAŠA



drugo
mišljenje njegove vladavine, cijeli je grad odisao pusnim ozračjem, 

djeca su imala svoje „tance“, zvončari zvonjavom tjerali 
zimu kako i priliči, ali najluđe je ipak bilo subotom navečer 
u našem novom Boćarskom domu. Tamo su plesali, veselili 
se i ludovali mladi i stari, Kastavci, ali i brojni gosti. Na kraju 
smo, kao i uvijek, za svo zlo okrivili i spalili Pusta,  pa krenu-
li dalje, svatko svojim putem.

Još je nešto važno obilježilo siječanj, a to je svečano otvo-
renje novog stalnog postava Muzejske zbirke Kastavštine. 
Novi postav otvorio je župan Zlatko Komadina, uz pred-
stavnike Ministarstva kulture i druge uglednike te medije. 
Ako već niste, obavezno ga posjetite. Iz povijesti uvijek mo-
žemo i trebamo učiti.

Kultura i Kastav se već dugo vole, to svi znaju, pa je tako 
naš grad prijavio još jedan projekt pod nazivom „Valoriza-
cija kulturne baštine Grada Kastva“ u partnerstvu sa Turis-
tičkom zajednicom grada Kastva, ukupne vrijednosti nešto 
preko dva milijuna eura. Projekt obuhvaća rekonstrukciju 
i energetsku obnovu stambene građevine u muzejski pro-
stor “Putevima Vincenta i Ivana iz Kastva” uz muzealizaciju 
objekta južne kule i uređenje perivoja Malinica i Žudika.

U veljači je završena i obnova pješačkog mosta na Vratima 
Jadrana. Mnogi kažu da sada izgleda dojmljivo, pa eto još 
jedne ideje za proljetnu šetnju! A iz šetnje po prohladnom 
ranoproljetnom danu najljepše se vratiti u topli prostor. Na-
šim mališanima u vrtiću Mavrica sada će biti će ugodnije i 
toplije provoditi svoje zaigrane dane u nedavno obnovlje-
nom prostoru sa podnim grijanjem i boljom izolacijom. 

I Gradsko vijeće je u veljači imalo dosta posla, pokuša-
vajući, u suradnji s gradonačelnikom, osigurati preduvjete 
za natjecanje na jednoj javnoj dražbi, kako bi Grad kupio 
zgradu „Cedra“. Ta bi se zgrada, sa svojim benefitima i po-
zicijom, mogla dobro iskoristiti za potrebe građana i bila je 
to dobra prilika obzirom na početnu cijenu, znatno nižu od 
tržišne vrijednosti. Nažalost, to su uvidjeli i drugi, privatni 
investitori, pa su ponudili više, ali vrijedilo je pokušati. No 
to nas neće obeshrabriti u pronalaženju drugih rješenja za 
javne potrebe, kao i do sad. 

Želimo Vam svima dobro zdravlje i puno radosnih, sunča-
nih, proljetnih dana.

Sretan Uskrs i ugodni blagdani!

Irena Kukurin Barić Predsjednica HDZ GO 
Kastav s članovima Gradskog odbora

Poštovani sugrađani, drage Kastavke i Kastavci!
Proljeće je zakucalo na naša vrata, nova životna energija 

se budi i sve je nekako obojano vedrijim bojama.
Puno je nedaća iza nas, na većinu ne možemo djelovati, 

za neke možemo dati svoj doprinos kao pojedinci. Smatram 
da nam osnovna vodilja treba biti zajedništvo, pogotovo u 
našoj maloj sredini, u našem Kastvu.

Namjera mi je upoznati Vas sa ljudima koji čine Gradski 
odbor HDZ GO Kastav, ljudima koji su ujedno članovi i 
nekih tijela Grada Kastva, a kojima je zajednički cilj napre-
dak našega Kastva. To je jedino moguće suradnjom vlasti 
na lokalnom, županijskom i nacionalnom nivou, jedino tako 
možemo ići naprijed. Pokušajmo “različitosti” pametno 
upotrijebiti i krenimo u bolje sutra. Uz kombinaciju sa “slič-
nostima” ne postoje granice.

Unutarstranački izbori HDZ  2021. godine u Kastvu su iz-

David Marot, predsjednik PGS-a grada Kastva

Iza nas su tri mjeseca u novoj 2023. godini u kojoj sa 
svojim koalicijskim partnerima radimo da svim građani-
ma grada Kastva olakšamo život u svim segmentima kao 
što su socijalni, društveni i gospodarski. Svaka je godina 
puna izazova pa tako i ova pred nama. 

Od našeg zadnjeg članka u Glasu Kastavskom, nažalost 
kriza i nemili događaji u svijetu se nastavljaju. Događaji 
koji utječu svojim učincima na cjelokupno stanovništvo 
u svijetu, Evropi pa tako i u Hrvatskoj. Produkt svega  je 
inflacija koja nam diktira trenutno svakodnevni životni 
standard. Ostaje nam se za nadati smirivanju svega do 
sljedećeg broja Glasa Kastavskog.

Većina projekata koje je Grad Kastav stavio pred sebe, 
projekte koji će svima građanima omogućiti bolji sva-
kodnevni život, polako ali sigurno doći će do realizacije. 
Dobivaju se potrebne dozvole za realizaciju. Znamo da su 
građani nestrpljivi i znamo njihove želje za što bržom rea-
lizacijom, no na žalost znamo svi koliko je izazova potreb-
no za prikupiti i dobiti sve potrebno da se obećani i zadani 
si projekti ostvare. Prvenstveno mislimo na novu školu, 
garažu, novu upravnu zgradu. Podupiremo nastavak do-
bivanja svih potrebnih dozvola za dom umirovljenika u 
Klani čiji smo ujedno i jedni od idejnih začetnika. Doma 
kojeg žele realizirati Grad Kastav, Općine Klana, Jelenje i 
Čavle uz pomoć i podršku Primorsko-gorasnke županije. 
Čiju bi prednost upotrebe i korištenja prvenstveno imali 
građani navedenih općina i grada. Bili smo blizu realizaci-
je novog doma zdravlja, kupovinom adekvatnog novijeg 
objekta, nažalost nismo uspjeli te nam ostaje veliki zada-
tak pred nama na ostvarenju istoga. Znamo potrebu i važ-
nost novog doma zdravlja.

Ubrzo kreću i radovi na novom kanalizacijskom sustavu 
koji se realizira putem urbane aglomeracije. Kojim inten-
zitetom i gdje će se radovi odvijati možete provjeriti na 
stranicama KD ViK Rijeka. Sve navedeno nam govori da 
će Grad Kastav u par sljedećih godina biti veliko gradili-
šte. Stoga pozivamo sve građane na razumijevanje i strplji-
vost. Sve navedeno je u svrhu poboljšanja kvalitete života.

Uskršnji blagdani su pred nama. Želimo vam da ih što 
mirnije i ljepše provedete u krugu obitelji, prijatelja ili 
onako kako poželite.

 
Mirela Smojver, potpredsjednica GO SDP-a 
Kastav

Dragi sugrađani, 
s prvim zrakama proljetnog sunca, krećemo s novom 

energijom u još jedan godišnji ciklus zbivanja u našem 
gradu. No, prisjetimo se kako smo godinu započeli. 

Staru godinu ispratili smo zajedno, sa pjesmom i zdra-
vicom u podne na Trgu Matka Laginje. „Zadnje polne va 
Kastve“ ponovno je bilo izvrsno posjećeno, pa je ispunjen 
i humanitarni cilj - prikupljeno je oko 5.400 eura za po-
trebite građane i udruge koje rade s djecom. Ima li boljeg 
načina za započeti godinu? 

Ubrzo nakon toga krenuo je najluđi dio godine u kojem 
su vlast preuzele maškare i novi gradonačelnik Robo. Za 



njedrili “novi val” : Irena Kukurin Barić, upravni ref., pred-
sjednica HDZ GO Kastav, za potpredsjednike su izabrani 
-  kardiokirurg dr. sc. Leon Kunišek, dipl. ing. građ. Josip 
Gabrić, dipl. oec. Robert Špiljak, politički tajnik je mag. ing. 
prom. Jurica Nekić. Uz navedene, Gradski odbor sačinjavaju 
i slijedeći članovi : Željka Vrlić, građevinski tehničar, Nataša 
Juriša, dipl. iur., Davorin Šimunović, dipl. ing. građ., Igor 
Lukež, ing. građ., Hrvoje Perić, ing. prom., Dario Pešut, 
strojarski teh., Mario Krčelić,  dipl. oec., Denis Memagić, 
ugostitelj,  Silvestar Mežnarić, mag. sanit. ing.,  Igor Šimu-
nović, elektroničar, Luka Berač, struč. prvost. javne uprave, 
Dunja Saršon, upravni ref.  i Manda Matić, dipl. odgajatelji-
ca. Po prvi puta od osnivanja države, imamo predstavnike i 
u Savjetu mladih Grada Kastva - Dario Pešut je član, a Ro-
mario Novak zamjenik člana.

Na izborima za vijeća mjesnih odbora kandidirali smo 
deset nestranačkih kandidata za koje smatramo da su bitni 
za svoju zajednicu, ljude koji podržavaju ideju da se Kastav 
mijenja i da treba promjene. Kastav nema dovoljno razvoj-
nih projekata. Rezultati zadnjih izbora za mjesne odbore u 
Rijeci pokazali su velike promjene. Da li bi bilo ljepše da 
zajedničkim znanjima, ljubavlju i entuzijazmom radimo na 
podizanju kvalitete života, umjesto što se prepuštamo ideo-
logijama, obzirom da imamo isti cilj?!

Kroz vjećnike u Gradskom vijeću - Leona Kunišeka i Ire-
nu Kukurin Barić, članove u odborima pri GV Grada Kastva 
i članove u vijeću mjesnih odbora, na usluzi smo građanima 
kako bismo pomogli u rješavanju problema na koje nailazi-
mo u svakodnevnom životu, uvijek nas možete kontaktirati 
i iznijeti problem ili predložiti neku inicijativu. ( kontakt e 
mail : hdz.go.kastav@gmail.com ili mob : 095 199 39 56 )

Kapitalni projekti za koje se zalažemo već duži niz godina 
-  dom zdravlja sa svim potrebnim sadržajima, nova osnovna 
škola sa centralnom kuhinjom, dnevni boravak za starije i 
nemoćne sa potrebnom skrbi, mini BUS koji bi cjelodnev-
no povezivao sva mjesta na području Kastva, izgradnja gara-
že za parkiranje u centru Kastva, zaštita zdravlja i kvalitete 
života građana kontroliranim postavljanjem elektroničke 

opreme ( tzv. baznih stanica ), spoj Kastva s Rijekom brzom 
cestom 233, gradnja spomenika domovini i braniteljima 
Domovinskog rata, te osnivanje Odbora za branitelje i obi-
teljii pri Gradskom vijeću, ostat će i nadalje u fokusu našeg 
djelovanja, kako na lokalnom, tako i na nacionalnom nivou.

Kastav treba novi dom zdravlja sa svim pratećim sadrža-
jima - dodatnim ambulantama opće medicine, pedijatrijske, 
zubne i patronažne sa povećanim brojem patronažnih se-
stara. Obzirom da spada  u primarnu zdravstvenu zaštitu, 
Kastvu treba i ginekološka ambulanta. Svakako postoji po-
treba i za kardiološkom ambulantom i jednom fizikalnom 
terapijom.

Unazad dva mandata, liječnik, dr. sc. Leon Kunišek, kao 
predsjednik Odbora za zdravstvo, socijalnu skrb, ravnoprav-
nost spolova i osoba treće životne dobi pri Gradu Kastvu, 
s članovima Odbora detektirao je problem da ginekološka 
zdravstvena zaštita na području Grada nije osigurana, što 
čini gorući zdravstveni problem, te je kontinuirano prezen-
tirana gradskoj upravi koja je svjesna problema, ali bez po-
litičke volje nema realizacije, tj. zdravstvenog razvoja. Vrije-
me je da se političko vodstvo Kastva pozabavi zdravstvenom 
politikom, te da svim Kastavkama omogući ginekološku 
zdravstvenu skrb na području Grada, što i zaslužuju.

Vjećnici HDZ podržali su odluku gradonačelnika za ku-
povinu zgrade Cedra na javnoj dražbi, u čemu nažalost ni-
smo uspjeli. To sada znači da moramo pokrenuti osiguranje 
gradskog zemljišta, te uz angažman Grada Kastva, PGŽ i 
Vlade RH krenuti u projekt gradnje novog doma zdravlja.

Projekt nove osnovne škole napokon se pokreće. Mi smo 
već u više navrata izlazili sa inicijativom da ista mora imati 
funkcionalnu kuhinju i blagavaonu, da se organizira kuhanje 
obroka za jaslice, vrtiće, osnovnoškolce i potrebite. Mi se 
zalažemo za mogućnost da svako dijete može ručati u školi, 
a ne samo djeca u produženom boravku. Jedino tada  bismo 
mogli govoriti o nadstandardima.

U svijetlu najvećeg kršćanskog blagdana, svima želim sre-
tan Uskrs. Neka vam domovi budu ispunjeni zajedništvom, 
mirom i blaženstvom.

Potpredsjednik Vlade i ministar hrvatskih 
branitelja Tomo Medved sudjelovao je 26. 
veljače u Kastvu na obilježavanju 31. obljet-
nice pogibije hrvatskog branitelja Emila Mif-
tarevića.

Zajedno s roditeljima i ratnim prijatelji-
ma te brojnim sumještanima odao je počast 
poginulim braniteljima iz Kastva kod središ-
njeg spomen-križa te na grobu Emila Mif-
tarevića, a tim je povodom služena i sveta 
misa.

Ministar Tomo 
Medved položio  
vijenac na grob  
Emila Miftarevića

OBILJEŽENA 31. GODIŠNJICA POGIBIJE - Ponosan sam na moje drage pri-
jatelje iz Udruge hrvatskih branitelja 
dragovoljaca Domovinskog rata iz 
Kastva. Zahvaljujem im što su me i 
danas pozvali ovdje, kada se na po-
seban način iskazuje zahvala našim 
dragim poginulim hrvatskim brani-
teljima, rekao je ministar Medved.

- Trenutak je ovo kada zastane-
mo, osvrnemo se na našu povijest 
stvaranja i obrane Hrvatske, na naše 
temelje. Neizostavno, uvijek su nam 
u srcu naši dragi prijatelji hrvatski 
branitelji koji su svoje živote po-
ložili na oltar domovine, kazao je 
ministar Medved te je naglasio da 
je naša obveza očuvati uspomenu 
na hrvatske sinove jer je zahvaljuju-
ći njihovom domoljublju stvorena, 
obranjena i oslobođena hrvatska 
država.

37TRAVANJ 2023.

Polaganje vijenaca na grob Emila Miftarevića
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OŠ MILAN BROZOVIĆ

Skalini Istarskog tabora 3 691 308 / 601 069

DJEČJI VRTIĆI

VLADIMIR NAZOR
Skalini Istarskog tabora 1

829 360 / 829 361

KASTAFSKE SARDELICE
Šporova jama 1a

325 719

MAVRICA, Školska ulica 6 691 427

HALUGICA, Spinčići 47 276 717

TALIJANSKA SKUPINA, 
Školska ulica 8

098/480-5852

PONEŠTRICA, Ćikovići 26/4 225 138

KOCKICA, Brestovice 34/a 224 342

GRAD KASTAV 
Zakona kastafskega 3 | www.kastav.hr |  info@kastav.hr

Centrala/Tajništvo 688 201 Primanje stranaka:
pon 8,00 - 11,00
uto 13,00 - 17,00
sri 8,00 - 11,00
čet 8,00 - 11,00
pet                        -

Porta/Informacije 688 209

Komunalni poslovi 691 453

MATIČNI URED KASTAV

Zakona kastafskega 3 354-143 svaki dan 8,30 - 14,00
odmor 11,00 - 11,30

TURISTIČKA ZAJEDNICA GRADA KASTVA

Matka Mandića 11A
info@kastav-touristinfo.hr 691 425 pon - pet  8.00 - 16.00

Važniji telefonski
brojevi i adrese

SAVJETOVALIŠTE ZA DJECU, MLADEŽ, BRAK I OBITELJ GRADA KASTVA

Uprava Grada Kastva,
Zakona kastafskega 3

098 980 6211 uto 17,00 - 20,00

GRADSKA ORGANIZACIJA CRVENOGA KRIŽA KASTAV

Put Vladimira Nazora 6
Zdenka Badanjak

099 210 9748

DOBROVOLJNO VATROGASNO DRUŠTVO KASTAV

Trg sv. Lucije 2 691 377, 098 800 794
091 691 3771

UDRUGA KASTAFSKO KULTURNO LETO

Trg Matka Laginje 5
www.kkl.hr, kkl@kkl.hr

691 610 / 691 611

UDRUGA UMIROVLJENIKA I STARIJIH OSOBA

Dom Braće Milih, Rubeši 65 091/601 89 79 čet 16,00 - 18,00

KABEL KANAL D.O.O. (KABELSKA TV)

Ćikovići 58 224 448

ERSTE BANKA

RUBEŠI
Rubeši 78/a

072 376 815 pon, sri, čet, pet 8,00 - 15,00
uto  11,00 - 18,00

CENTAR ZA SOCIJALNU SKRB

Centrala 499 101

Socijalni radnik  
Tomislav Mijatović

499 138

OIB 54394236461
Erste Steiermarkische bank d.d. IBAN HR82 2402006 1818000003

ZDRAVSTVENA STANICA DR. KAJETAN BLEČIĆ 
Šporova Jama 1

dr. Iva Lisica 691 571

dr. Vesna Zavidić 691 307

dr. Nataša Dančulović
Škalamera (pedijatar)

691 496

dr. Arijana Jovanović- 
Dangubić (stomatolog)

691 418

dr. Tamara Smaila 691 394

patronažne sestre 691 092

LJEKARNE

Rubeši 112  
Martina Peršić
Turato, mag. pharm.

224 397 pon - pet 7,00 - 20,00
sub 7,00 - 14,30

Šporova jama 7/a
Zdravstvena ustanova 
Ljekarna Kastav

276 164 pon - pet 7,00 - 20,00
sub 8,00 - 13,00

POŠTA KASTAV

Trg Matka Laginje 12/a 525 819 / 525 818

JAVNI BILJEŽNIK

Vršitelj dužnosti javnog 
bilježnika
Martina Sušanj Peršić

Trg Matka Laginje 1
jb.vd.kastav@optinet.hr

691 070 

pon, uto, sri, čet 8,30 - 17,00
pet 8,30 - 13,00

ŽUPNI URED SV. JELENE

Školska ulica 2 691 001, 691 002

MUZEJSKA ZBIRKA KASTAVŠTINE

Prolaz Ivana iz Kastva 1
marko.badurina@ppmhp.hr 

(ostale dane po najavi i
dogovoru)

213 578 1. 10. - 31. 5.
uto, čet 10,00 - 12,00
sri 18,00 - 20,00
1. 6. - 30. 9.
uto, čet 10,00 - 12,00
sri, pet, sub, ned 17,00 - 21,00

KNJIŽNICA I ČITAONICA

Put Vladimira Nazora 3
grad.kastav.knjiznica.
kastav@ri.t-com.hr

691 049 pon, sri, pet 8,00 - 14,00
uto, čet 14,00 - 20,00
druga subota u mjesecu
 8,00 - 13,00

dnevni odmor    ujutro  11,00 -11,30
                poslijepodne 17,00 -17,30
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Mjesni odbori grada Kastva

Komunalne službe
HEP – ELEKTROPRIMORJE

DEŽURNA SLUŽBA 0800 300 412

KD VODOVOD I KANALIZACIJA

Rijeka, Dolac 14 211 906 / 353 222

KD ČISTOĆA

Rijeka, Dolac 14 0800 99 99 00 / 353 409

KD AUTOTROLEJ

Rijeka, Školjić 15 311 400 / 060 151 151

ODRŽAVANJE JAVNE RASVJETE

Komunalni poslovi 691 453

UPRAVA GROBLJA

Groblje Kastav 688-213

DIMNJAČARSKI POSLOVI

Dimnjačarstvo Valjak d.o.o. 042/731 304 / 091 430 91 95 / 091 430 91 96

ČIŠĆENJE SEPTIČKIH JAMA

Komunalno društvo
Vodovod i kanalizacija d.o.o.
Dolac 14, Rijeka

353 222 / 211 906

I. POLICIJSKA POSTAJA

Đure Šporera 4 335 234

DRŽAVNA UPRAVA ZA ZAŠTITU I SPAŠAVANJE

112

VETERINARSKA STANICA RIJEKA

Rijeka, Stube Marka Remsa 1 345 033 / 320 263

MJESNI ODBOR KASTAV

Zakona kastafskega 3, Kastav. | e-mail: mo.kastav@kastav.hr
mob. 091/489 74 14 | web: www.kastav.hr/glavni-izbornik/mjesni-odbor-kastav

MJESNI ODBOR BRNČIĆI

Brnčići 66, Kastav. | e-mail: mo.brncici@kastav.hr
mob. 091/520 18 10 | web: www.kastav.hr/glavni-izbornik/mjesni-odbor-brn-i-i

MJESNI ODBOR REŠETARI

Štivar 13, Kastav | e-mail: mo.resetari@kastav.hr
mob. 091/797 48 88 | web: www.kastav.hr/glavni-izbornik/mjesni-odbor-re-etari
Facebook profil: Mjesni odbor Rešetari

MJESNI ODBOR SPINČIĆI

Spinčići 47, Kastav. | e-mail: mo.spincici@kastav.hr
mob. 091/724 90 29 | web: www.kastav.hr/glavni-izbornik/mjesni-odbor-spin-i-i

MJESNI ODBOR RUBEŠI

Dom Braće Milih, Rubeši 65, Kastav | e-mail: mo.rubesi@kastav.hr
mob. 091/897 78 65 | web: www.kastav.hr/glavni-izbornik/mjesni-odbor-rube-i

D

E

C

B

A

B

C

D

E

A

M J E S N I  O D B O R I



40


